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Nápady pro Zubří 
- Participativní rozpočet města Zubří

Novým trenérem mužů bude 
od příští sezóny Peter Dávid

Oznámení pro seniory využívající 
službu seniortaxi

Z důvodu čerpání dovolené 
v době od 1. do 16. července 2021 

nebude seniortaxi v provozu.

Peter Dávid (narozený 17. dubna 1966, ženatý, dvě děti) 
je bývalý slovenský házenkář a později úspěšný trenér.

Od roku 1995 žije v Německu. Zde také získal statut kvalifi-
kovaného učitele sportu a nabyl potřebné trenérské vzdělání. 
Jako hráč získal s Duklou Praha federální titul, slovenský ti-
tul a národní pohár vyhrál s týmem Trnavy. Za českosloven-
skou reprezentaci odehrál 66 utkání, po rozdělení ČSSR stihl 
odehrát 43 utkání za tým Slovenska. Jako trenér vedl, mimo 
jiné, bundesligový tým žen HSG Sulzbach/Leidersbach, poz-
ději působil jako šéftrenér házenkářské akademie Grosvall-
stadtu. V tomto týmu se poté posunul do role asistenta první-
ho družstva, bundesligu trénoval také jako hlavní trenér. Jeho 
další trenérské štace byly např. slovenský reprezentační tým 
mužů, působil také na lavičce Tatranu Prešov, DHK Baníku 
Most a Iuventy Michalovce.

HC Zubří

Participativní rozpočet je forma demokratického rozhodová-
ní, kdy mají jednotlivci možnost navrhnout způsob využití 
části veřejných financí ve prospěch určité oblasti nebo ko-
munity. Umožňuje, aby se občané zapojili do rozhodování  
o rozvoji svého města. Zastupitelstvo města vymezí část 
peněz z ročního rozpočtu a obyvatelé pak podávají návrhy, 
co by se za tyto peníze mělo ve městě v následujícím roce 
vylepšit. Společné návrhy pak předkládají radnici k posou-
zení z hlediska realizovatelnosti. Vyvrcholením je hlasování  
o tom, které návrhy obyvatel má město realizovat. 

(více na str. 5)
Foto: Jaroslav Jindra



Přejeme všem jubilantům do dalších let pevné zdraví, 
hodně štěstí, spokojenosti a krásných chvil pohody.

Radomír Hubálek  80 let Stanislav Pavelek 80 let
Jaroslava Holčáková 75 let Anna Dořičáková 80 let
Marie Malinová 80 let Václav Bartošík 75 let
Anna Šimurdová 75 let Zdeňka Janošková 75 let
Antonie Gašparová 75 let Marie Bosáková 75 let
Vladimír Dořičák 75 let Jiří Barchánek 85 let

Narození
Vincent Jurčíček                   Martin Šimurda
Jakub Mičkal

Blahopřání

Úmrtí
    Jiří Poruba   Karel Kvašný
    Václav Svák

Vzpomínáme

Dne 16. dubna 2021 jsme si připomně-
li 1. smutné výročí, kdy jsme se napo-
sled rozloučili s naším bratrem, švagrem  
a strýcem, 

panem Ludvíkem Pavelkou. 
Vzpomínají sourozenci s rodinami.

 
Dne 11. května 2021 uplynulo již 10 let 
od doby, kdy jsme se naposled rozloučili 
s naší maminkou a babinkou, 

paní Otilií Pavelkovou. 
 

Dne 25. června 2021 vzpomeneme nedoži-
té 115. narozeniny našeho tatínka a staříčka, 

pana Jindřicha Pavelky.
S láskou a úctou vzpomínají děti s ro-
dinami.
Děkujeme všem, kteří tichou vzpomínkou uctí jejich  
památku. 

Čas neúprosně běží a nevrátí, co vzal, jen láska, 
úcta a vzpomínky v srdci zůstávají.

Dne 11. května 2021 by se dožil 95 let náš 
tatínek, dědeček a pradědeček, 

pan Josef Mičkal. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.
Děti s rodinami

Čas plyne, 
vzpomínky zůstávají.

Se slzami v očích a velkou bolestí v srdci uplynul 24. květ-
na 2021 šestý smutný rok, kdy nás opustil bez slůvka roz-
loučení náš milovaný manžel, tatínek a dědeček, 

pan Václav Pavlíček. 
S láskou a úctou stále vzpomínají manželka Anka, syn Jiří  
s rodinou a dcera Marcela s rodinou. Nikdy nezapomeneme. 
Kdo jste ho znali a měli rádi, vzpomeňte s námi. Děkujeme.

Dny, týdny, měsíce i roky plynou,
nikdy však nezahojí tu ránu bolestivou.
Odešel jsi od všech, kdo Tě měli rádi,
aniž by Tvé rty sbohem zašeptaly.
Tvoje tvář a úsměv se v mlze ztrácí,
ale ve snu se k nám stále vrací.
Bez Tebe se životem těžko kráčí,
při vzpomínce na Tebe slzy tváře smáčí.
Děkujeme za roky kdysi šťastné,
jsou v našich srdcích ukryté 
- tak hluboko a krásné.

Dne 28. května 2021 uplyne 13 let, co od nás navždy ode-
šel, a 7. srpna 2021 by se dožil 80 let náš manžel, tatínek, 
dědeček a strýc, 

pan Bohuslav Křesala. 
S láskou vzpomínají manželka a děti s rodinami.

Jak tiše letí vánek do polí a lesů,
které jsi měl tolik rád,
tak rychle uběhlo 13 roků,
kdy opustil jsi nás.
Už Tě neprobudí ranní sluníčko 
ani krásný den,
na zuberském hřbitově 
spíš svůj věčný sen.

Dne 30. května 2021 by oslavila 80 let naše 
drahá maminka a babička, 

paní Antonie Fryšarová.
S láskou a úctou vzpomínají syn Bohuslav 
a dcera Vladimíra s rodinami.

Navždy zůstaneš v našich srdcích.

Dne 11. června uplyne již dlouhých třicet 
let, kdy nás navždy opustila 

paní Bronislava Vlčková.
Vy, kdo jste ji znali, věnujte jí tichou vzpomínku.
S láskou vzpomínají manžel Otakar, dcera Ilona a vnoučata 
s rodinami.

Každičká vzpomínka smutný je vzdech,
navždy však zůstane v srdcích nás všech.

MěÚ Zubří informuje

Vážení spoluobčané,
v měsíci dubnu 2021 se uskutečnila dvě jednání Rady města 
Zubří s pořadovým číslem 60 a 61, ze kterých Vám přináší-
me pravidelný souhrn informací. V případě jakýchkoli dota-
zů či nejasností se na nás neváhejte obrátit.

Společenská kronika občanů Zubří
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Na dubnové RM 60 se probíraly tyto body: 
►Rada Města (RM) jmenovala dle vyhlášky č. 54/2005 

Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkursních ko-
misích, ve znění pozdějších předpisů, předsedu a členy 
konkursní komise pro konkursní řízení na funkci ředite-
le/ředitelky Mateřské školy Zubří, IČ: 70874581, Sídliště  
6. května 1109, okres Vsetín, následovně:
• Předseda komise - Ing. Lubomír Vaculín 
• Členové komise - Mgr. Jana Mikulenková, Mgr. Věra 

Korcová, Mgr. Kateřina Indráková, Mgr. Dana Karmasi-
nová, Mgr. David Bělůnek a paní Ilona Krupová.

►RM schválila uzavření Dodatku č. 4 ke Smlouvě o náj-
mu služebního bytu v objektu Klubu Zubří, Hamerská 10, 
Zubří, s XXXxxx, kterým se prodlužuje doba nájmu na 
dobu určitou od 1. 5. 2021 do 30. 4. 2023. Současně bude 
i prodloužena dohoda o pracovní činnosti s XXXxxx, jejíž 
náplní je správcovská činnost v Klubu Zubří.

►RM jmenovala novým členem Komise rozvoje města 
Zubří paní Mgr. Janu Mikulenkovou, XXXxxx, s účinnos-
tí od 8. 4. 2021. Komise byla doplněna o dalšího člena na 
základě žádosti předsedy. 

►RM vyhlásila záměr na pronájem části pozemku p. č. 9/1, 
ostatní plocha, o výměře 116 m2, k. úz. Zubří. Pozemek se 
nachází před budovou MěÚ a účelem pronájmu je oploce-
ní pozemku u budovy bývalého objektu pneuservisu. 

►RM vyhlásila záměr na pronájem části pozemku p. č. 
4886/1, ostatní plocha, o výměře 18,5 m2, k. úz. Zubří. 
Účelem pronájmu je užívání pozemku jako letní zahrádky 
před budovou Kulturního domu na Starém Zubří. 

►RM rozhodla, že ulice „Sportovní“ bude spádovou ob-
lastí Mateřské školy Duha, IČ: 70874590, Na Potoku 369, 
Zubří, PSČ 756 54.

►RM souhlasila s termínem (2. 5. 2021 - 16. 5. 2021) 
a formou (datová schránka nebo poštou) pro podání žádos-
tí o přijetí dětí k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 
2021/2022 a se způsobem jejich zveřejnění v „Mateřská 
škola Zubří“, IČ: 70874581, Sídliště 6. května 1109, Zub-
ří, PSČ 756 54, dle důvodové zprávy.

►RM souhlasí s termínem (2. 5. 2021 - 16. 5. 2021) a for-
mou (datová schránka, email s elektronickým podpisem 
nebo poštou) pro podání žádostí o přijetí dětí k předškol-
nímu vzdělávání pro školní rok 2021/2022 a se způsobem 
jejich zveřejnění v „Mateřská škola Duha“, IČ: 70874590, 
Na Potoku 369, Zubří, PSČ 756 54, dle důvodové zprávy.

►RM byla informována o dvou dodatečných žádostech 
o dotace z rozpočtu města Zubří. Tyto žádosti byly podány 
po termínu a prostředky na dotace již byly rozděleny. Pro-
to těmto žádostem nebylo vyhověno.

Na dubnové RM 61 se probíraly tyto body: 
• Rada Města (RM) schválila uzavření Dodatku č. 14 ke 

Smlouvě o nakládání s komunálním odpadem ve městě Zubří 
č. 006/01/Z, ze dne 28. 7. 2001, týkající se změny cen, s fir-
mou AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o., IČ: 49356089, 
Praha 10, Pražská 1321/38a, PSČ 102 00, za podmínek dle 
důvodové zprávy, po doplnění a úpravě, s účinností od 1. 5. 
2021. Jedná se o navýšení ceny poplatku za nakládání s ko-
munálním odpadem. Důvodem navýšení poplatku je zákonné 
zvýšení ceny rekultivační rezervy ze 100 Kč na 145 Kč bez 
DPH od 1. 1. 2021 a navýšení ceny z důvodu inflace (výše 
inflace za rok 2020 dle ČSÚ činí 3,2 %).

Druh 
odpadu 

Faktur. 
jednotka 

Stávající 
cena, 

bez DPH 

Nová cena 
– PODLI-
MITNÍ, 
bez DPH 

Nová cena 
- NADLI-
MITNÍ*, 
bez DPH 

200 301 
SKO 

t 2 202,00 Kč 2 317,00 Kč 2 617,00 Kč 

200 101 
papír 

t 3 108,00 Kč 3 207,00 Kč 3 207,00 Kč 

200 139 
plast 

t 6 243,00 Kč 6 443,00 Kč 6 443,00 Kč 

200 139 
plast 

ks/pytel 15,80 Kč 16,30 Kč 16,30 Kč 

200 102 
sklo 

ks/zvon 140,00 Kč 144,50 Kč 144,50 Kč

*Cena po přesáhnutí hmotnosti, na kterou lze uplatnit tří-
dící slevu 200,- kg/obyv.

►RM schválila uzavření Smlouvy o poskytnutí příspěvku 
na zainvestování inženýrských sítí v lokalitě U Traktor-
ky pro stavbu rodinného domu na pozemku p. č. 1553/16  
v k. úz. Zubří s XXXxxx. Příspěvek stavebníků v lokalitě 
U Traktorky na jeden rodinný dům činí 94 720 Kč. Tou-
to smlouvou je splátka příspěvku rozdělena do 6 splátek  
s úhradou poslední do jednoho roku.

►RM rozhodla na základě doporučení Komise pro oteví-
rání, posuzování a hodnocení nabídek o výběru nejvhod-
nější nabídky hodnocené dle stanovených kritérií zadávací 
dokumentace ve výběrovém řízení projektu Opravy míst-
ních komunikací Zubří 2021 a schvaluje smlouvu o dílo  
s PORR, a. s., IČ: 43005560, Dubečská 3238/36, Strašni-
ce, Praha 10, PSČ 100 00, v souladu s nabídkou a za pod-
mínek dle důvodové zprávy. Vysoutěžená cena na opravy 
komunikací činí 2,67 mil. Kč bez DPH. Předmětem za-
kázky je oprava komunikací, např. ul. Hamerská (která je 
naplánovaná na konec května).

►RM souhlasila s přenecháním části prostor na adre-
se MUDr. Antonína Fabiána 638, Zubří, PSČ 756 54, 
společnosti Medithea Zubří, s. r. o., PSČ 756 54, Zubří, 
MUDr. Antonína Fabiána 638, IČ: 05298652, ve prospěch 
XXXxxx, v souladu s uzavřenou nájemní smlouvou ze 
dne 12. 9. 2016, ve znění pozdějších změn, dle důvodo-
vé zprávy. Tyto prostory budou přenechány oční lékařce  
MUDr. Kundrátové k tomu, aby jí bylo krajským úřadem 
schváleno místo lékařské praxe v Zubří, a aby se tedy 
mohla příští rok do nového Lékařského domu přestěhovat 
a provozovat oční ordinaci bez problémů.

►RM souhlasila dle ustanovení § 34a zákona č. 128/2000 
Sb., zákon o obcích, ve znění pozdějších předpisů, s uži-
tím znaku města Zubří společností Regionální televize CZ,  
s. r. o., IČ: 24141372, Vinohradská 1597/174, Praha 3, 
PSČ 130 00, pro účely cyklu Mistři zapomenutých řeme-
sel, dle důvodové zprávy. Mistři zapomenutých řemesel je 
osmidílný cyklus o výjimečných a zručných zuberských 
občanech, který bude vysílaný na Regionální televizi  
v průběhu jara a léta 2021 společně se 42 reprízami spotu 
o Městu Zubří. 

►RM schválila Smlouvu o zpracování osobních údajů 
s Palmknihy, s. r. o., se sídlem Na Pankráci 1618/30, Pra-
ha, 140 00, IČ: 28621344, zapsané v obchodním rejstří-
ku vedeném Městským soudem v Praze oddíl C, vložka 
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167385, jednajícími Ing. Václav Kadlec a Josef Žák, dle 
podmínek uvedených v důvodové zprávě. A zároveň RM 
schválila Rámcovou smlouvu o spolupráci s Palmknihy, 
s. r. o., se sídlem Na Pankráci 1618/30, Praha, 140 00, IČ: 
28621344, zapsané v obchodním rejstříku vedeném Měst-
ským soudem v Praze oddíl C, vložka 167385, jednajícími 
Ing. Václav Kadlec a Josef Žák, dle podmínek uvedených 
v důvodové zprávě. Obě smlouvy se týkají chystaného 
projektu e-výpůjčky Knihovny města Zubří, na který byla 
získána dotace z Ministerstva kultury. Akvizičně se bude 
jednat o rozšíření služeb čtenářů až o 9 300 titulů e-knih. 
Celkový náklad činí 30 490 Kč, z čehož dotace tvoří  
21 000 Kč. Služba je poskytována formou předplaceného 
balíčku ve výši 19 600 Kč, ze kterého čtenáři postupně 
čerpají. Cena 1 e-knihy z předplaceného balíčku je 49 Kč 
bez DPH (tj. možnost cekem 400 stažených e-knih). Po-
čet e-knih na 1 čtenáře je měsíčně omezen na 3 tituly. Po  
31 dnech se e-kniha ve čtenářově zařízení vymaže.

►RM schvaluje na podkladě žádostí prominutí nájemného 
za I/Q 2021 ve výši 50 %, z důvodů výskytu koronaviru 
(označený jako SARS COV-2) - nouzový stav, u těchto 
nájemců:
• Hala Zubří, s. r. o., IČ: 09358587 - nájem části nebyto-

vých prostor ve Sportovní hale, Zubří, Hlavní 492,
• Šenkeříková Lenka, IČ: 07965893 - nájem části nebyto-

vých prostor v Domu služeb, Zubří, Hlavní 79,
• Mičkalová Jana, IČ: 69591121 - nájem části nebytových 

prostor v Domu služeb, Zubří, Hlavní 79,
• Rychtárová Eva, IČ: 06743021 - nájem části nebytových 

prostor ve Zdravotním středisku, Zubří, MUDr. Antoní-
na Fabiána 638

• Bolcková Barbora, IČ: 73341801 - nájem části nebyto-
vých prostor v Domu služeb, Zubří, Hlavní 79,

• Pernica Marek - nájem části nebytových v prostor v Kul-
turním domě na Starém Zubří, Starozuberská 870.

Celková výše promíjeného nájemného (50 %) činí u uve-
dených nájemců 22 757 Kč.

►RM nedoporučila ZM schválit koupi nemovité věci, a to 
pozemky: p. č. 692/2, ostatní plocha, ostatní komunikace,  
o výměře 186 m2, část p. č. 692/3, ostatní plocha, ostatní ko-
munikace, o výměře 1 474 m2, a p. č. 825/11, ostatní plocha, 
jiná plocha, o výměře 293 m2, vše k. úz Zubří, od Gumárny 
Zubří, akciová společnost, IČ: 00012122, Zubří, Hamerská 9, 
PSČ 756 54, za celkovou nabízenou cenu 195 685 Kč.

►RM souhlasila s návrhem paní ředitelky Hany Kučerko-
vé týkajícím se provozu „Mateřská škola Zubří, Sídliště  
6. května 1109, okres Vsetín“, IČ: 70874581, Zubří, Síd-
liště 6. května 1109, PSČ 756 54, v době hlavních prázdnin 
v měsících červenci a srpnu 2021 - uzavření MŠ Zubří od 
1. 7. 2021 do 31. 7. 2021, dle důvodové zprávy.

►RM souhlasila s návrhem paní ředitelky Bc. Vladimíry 
Janoškové týkajícím se provozu „Mateřská škola Duha, 
Na Potoku 369, Zubří, okres Vsetín“, IČ: 70874590, Zub-
ří, Na Potoku 369, PSČ 756 54, v době hlavních prázdnin 
v měsících červenci a srpnu 2021 - uzavření MŠ Duha od 
1. 8. 2021 do 31. 8. 2021, dle důvodové zprávy.

►RM souhlasila s uzavřením Nájemní smlouvy mezi Zá-
kladní školou Zubří, okres Vsetín, IČ: 70874603, Zub-
ří, Hlavní 70, PSČ 756 54, a společnosti Cetin, a. s., IČ: 
04084063, Českomoravská 2510/19, Praha 9, Libeň, PSČ 

19000, jejichž předmětem bude pronájem části pozemku 
p. č. 46/1 u paty budovy o výměře 3,4 m2 za účelem umís-
tění technologie a části budovy - obvodové zdi komína  
o výměře 6,3 m3 pro umístění anténních nosičů a čás-
ti vnitřních prostor pro kabelové propojení, doba nájmu  
15 let, z důvodů zlepšení dostupnosti signálů mobilních 
operátorů. Výnos z nájmu připadne ZŠ.

►RM schvaluje uzavření smlouvy o nájmu části prostor 
sloužících podnikání v objektu Kulturního domu na Sta-
rém Zubří, Starozuberská 870, o výměře 190,67 m2, k. 
úz. Zubří, s paní Markétou Matějkovou, IČ: 09619291, 
XXXxxx, s účinností od 26. 4. 2021 a za podmínek dle 
důvodové zprávy. Roční nájemné činí 240 Kč/m2, tj. čtvrt-
letní nájemné činí 11 440 Kč + záloha na služby. Prostory 
budou využívány k provozování pohostinství.

►RM byla informována o nesouhlasu občanů žijících 
v lokalitě Háje k uskutečnění záměru na pronájem části 
pozemku p. č. 3939, k. ú. Zubří. Na tento pozemek byl 
podán návrh na umístění přívěsu na kolech, z kterého bude 
zajišťováno občerstvení pro cyklisty a dobíjení elektrokol. 
Důvodem nesouhlasu obyvatel, kteří jej podali písemně, 
je např. snížení bezpečnosti v daném úseku vzhledem ke 
zvyšujícímu se provozu na cyklostezce a problémům při 
projíždění automobilem. Kompletní připomínky si může-
te přečíst ve zveřejněných důvodových zprávách z RM na 
webových stránkách města Zubří. RM vzala nesouhlas na 
vědomí, ale vyčká, až co ukáže provoz a k vyhodnocení 
dojde po sezóně.

►RM byla informována o námitkách dotčených osob ke 
změnám územního plánu. Konkrétní informace k těmto 
námitkám si můžete přečíst ve zveřejněných důvodových 
zprávách z RM na webových stránkách města Zubří. 

►RM byla informována o probíhajících přípravách pro-
jektu propojovacího chodníku Zubří – Staré Zubří. Z dů-
vodu možnosti uplatnění různých dotačních titulů je celý 
projekt rozdělen na více etap výstavby:
•  1) Chodník Staré Zubří mezi autobusovými zastávka-

mi (u Dořičáků a připravované zastávky u Mitášů) – 
předběžně odhadované náklady vč. dokumentace činí  
7,7 mil. Kč vč. DPH.

• 2) Chodník „průmyslový“ intravilán Zubří (mezi zastáv-
kou rozcestí na Staré Zubří přibližně po budovu firmy 
Průmyslové podlahy Plaček, a. s.) – předběžně odhado-
vané náklady vč. dokumentace činí 5,3 mil. Kč vč. DPH. 

• 3) Chodník extravilán (tj. přes Pomníček) – aktuálně 
probíhají jednání s vlastníky pozemků. 

• 4) Lávka pro pěší přes Starozuberský potok – důvodem 
vyjmutí lávky jako samostatné etapy je navázání řešení 
na rekonstrukci silničního mostu, který je ve vlastnictví 
Krajského úřadu Zlínského kraje. Předběžně odhadova-
ná ceny lávky činí 560 tis. Kč bez DPH.

Z dotačního hlediska je přislíbená dotace z MAS Rožnov-
sko ve výši 95 % s max. částkou 5,5 mil. Kč (termín podání 
žádosti do 15. 12. 2021). Další dotační možnosti se zjišťu-
jí a projednávají. Přepokládá se zahájení výstavby některé  
z etap v roce 2022. RM souhlasila s cenovou nabídkou MSS-
projekt, s. r. o., na dopracování projektové dokumentace  
k realizaci stavby. Cena za projektovou dokumentaci části  
1 činí 400 tis. Kč bez DPH. Cena na projektovou dokumen-
taci částí 2, 3 a 4 činí 770 tis. Kč bez DPH. RM také pro-
jednávala možnost využití dotačního poradentství společ-
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ností Grantex Advisory Group při přípravě a podání žádostí  
o dotace na propojovací chodník Zubří/Staré Zubří. RM tuto 
možnost nevyužila a úkol hledání dalších dotačních možnos-
tí zadala projektovému manažerovi. 
►RM souhlasila s cenovou nabídkou na zpracování pro-

jektové dokumentace k rekonstrukci Klubu Zubří od spo-
lečnosti Techartstav, s. r. o. Celková cena činí 1,2 mil. Kč 
vč. DPH. 

Za Radu města Matěj Mizera

Vedení města Zubří si připomnělo 76. výročí 
od konce 2. světové války v Evropě a uctilo 

památku zesnulých položením věnce 
u pomníku obětem obou světových válek

Nápady pro Zubří 
- Participativní rozpočet města Zubří
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(pokračování z titulní strany)
Cílem participativního rozpočtu není jen rozdělení určitého 
množství peněz, ale jeho smyslem je vtáhnout obyvatele do dia-
logu o utváření místa, kde žijí, pracují či studují. Ukázat lidem, 
jaké jsou možnosti města i jak se mohou na tvoření města podí-
let a také naučit radnici způsobu, jak občanům naslouchat a jak 
s nimi efektivně a konstruktivně komunikovat.
V rámci našeho participativního rozpočtu – Nápady pro Zubří – 
využijeme rozdělení města do pěti volebních okrsků. Na každý 
okrsek je pro rok 2022 plánovaná částka do výše 100 000 Kč na 
jeden návrh. Podat návrh může každý občan města Zubří starší 
15 let (ročník 2006 a níže), a to v libovolném množství v rámci 
celého území města. Chceme zapojit i mladé lidi, kterým sice 
chybí zkušenosti, ale na druhé straně netrpí stereotypem a mají 
neotřelé nápady. Zároveň tím vzbudíme zájem mladých lidí  
o své okolí, město a veřejné záležitosti. Obecně by participativ-
ní rozpočet mohl přispět k tvorbě aktivní občanské společnosti 
v našem městě. 
Co je zapotřebí k přihlášení návrhu

1. Mít nápad. 
2. Být fyzická osoba starší 15 let s bydlištěm v Zubří.        

Podmínka věku je stanovena na ročník 2006 a nižší, tj. 
mohou se zapojit i občané věku 14 let, kteří budou mít 
15 let do 31. 12. 2021 včetně.

3. Zvolit místo realizace projektu na pozemcích nebo v bu-
dovách ve vlastnictví města Zubří.

4. Zaslat ve stanoveném termínu řádně vyplněnou přihlášku.

Okruhy podporovaných aktivit
V rámci participativního rozpočtu je možné předkládat in-
vestiční projekty inovativního charakteru, jako například:

- úpravy veřejného prostranství
- výsadba zeleně
- instalace odpadkových košů, informačních tabulí, laviček
- prostory pro efektivní činnost spolků
- jiné – nápadům a podnětům se meze nekladou! 

Kompletní podoba návrhu
Podání návrhu je nutné učinit pomocí řádně vyplněného for-
muláře. Kompletní projekt musí obsahovat:

- název
- zkrácený popis 
- jméno a příjmení předkladatele
- kontaktní údaje (číslo telefonu, e-mail)
- lokalizace místa, kterého se návrh týká
- popis současného stavu a stavu zamýšleného
- volitelné přílohy (fotodokumentace, položkový rozpočet aj.)
- předpokládané náklady akce

Každý projekt bude kontrolován z hlediska formálních ná-
ležitostí a dle níže uvedených kritérií. V případě chybějících 
informací bude předkladatel vyzván k doplnění. 
Termín a způsob předložení návrhů
Občané mohou předkládat své návrhy od 1. do 30. června 
2021, a to buď:

a)  písemně – vyplněný formulář, který je součástí květ-
nových ZN, je možné odevzdat na podatelně Městského 
úřadu Zubří v obálce označené Participativní rozpočet 
nebo poslat poštou na adresu Městský úřad, U Domovi-
ny 234, Zubří, PSČ 756 54,

b) elektronicky – formulář je dostupný také na webových 
stránkách města – odkaz https://www.mesto-zubri.cz/
participativni-rozpocet. Oskenovaný formulář je rovněž 
možné zaslat na adresu podatelna@mesto-zubri.cz. 

 Kritéria pro zařazení návrhu do veřejného hlasování
1. Řádně vyplněná přihláška dodaná v termínu.
2. Celkové výdaje nepřekročí stanovenou částku 100 000 Kč 

vč. DPH na jeden návrh.
3. Návrh musí být realizovatelný.
4. Projekt bude realizován na pozemcích či v budovách ve 

vlastnictví města Zubří.
5. Posouzení z hlediska efektivnosti, hospodárnosti a účelnosti. 

Komise bude posuzovat jednotlivé projekty dle těchto kri-
térií s maximální snahou o zařazení projektů do veřejného 
hlasování. Pokud nebude možné projekt zařadit do hlasová-
ní, pak bude tato skutečnost řádně zdůvodněna a vysvětlena 
předkladateli. Každý podaný projekt, a tedy de facto podnět 
od občanů, má svou hodnotu a váhu. 
Prezentace a hlasování o návrzích
Schválené návrhy, které budou odpovídat stanoveným kri-
tériím, budou prezentovány v dostupných sdělovacích pro-
středích města Zubří (Zuberské noviny, webové stránky, FB 
apod.). Hlasování, které se uskuteční v období září - říjen 
2021, se budou moct zúčastnit všichni občané Zubří starší 15 
let (pravidlo věku je stejné jako u podání návrhů). Konkrétní 
termín, způsob a podmínky hlasování budou upřesněny.
Zdroje informací
V případě potřeby vysvětlení informací, vyjasnění podmínek 
či pomoci s podáním návrhu můžete kontaktovat:
Aleš Měrka, místostarosta
Tel. číslo: + 420 725 490 449 • E-mail: merka@mesto-zubri.cz
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1. až 30. června 
2021

Od 1. června 2021 běží 
příjem návrhů projek-
tů do participativního 
rozpočtu města Zubří. 
Formulář najdete na we-
bových stránkách města 
Zubří, v příloze Zuber-
ských novin a na FB 
města. Vyplňte jej a ode-
šlete. Pokud máte nápad 
na zlepšení ve městě, tak 
neváhejte a zapojte se!

K
on
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ál

ež
ito

st
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červenec 
2021

Každý projekt projde 
kontrolou formálních 
náležitostí a realizova-
telnosti ze strany MěÚ 
Zubří a komise pro parti-
cipativní rozpočet. 
V této fázi je potřebná 
součinnost předkladatele 
– např. z důvodu doplně-
ní a upřesnění informací.

Pr
ez
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ta
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kt
ů

srpen až září 
2021

Každý projekt, který 
projde hodnocením 
a kontrolou, bude pre-
zentován v dostupných 
sdělovacích prostředcích 
města (ZN, FB, webové 
stránky). Občané získají 
potřebné informace o 
projektech a budou moct 
o nich informovaně hla-
sovat.

H
la

so
vá

ní

září/říjen 
2021

Projekty v participa-
tivním rozpočtu budou 
zařazeny do veřejného 
hlasování, ze kterého 
vzejdou vítězné návrhy. 
Způsob, čas a podmínky 
hlasování budou ještě 
upřesněny. 

R
ea

liz
ac

e

rok 2022

Vítězné projekty reali-
zuje MěÚ Zubří v prů-
běhu následujícího roku. 
Celkem bude z rozpočtu 
města na rok 2022 alo-
kována částka 500 tis. 
Kč vč. DPH.

Oznámení
V nejbližší době bude vyměněno oplocení přední části 
hřbitova. Od brány se natrvalo odveze i popelnice, která 
měla sloužit pouze na vyhození malých vyhořelých hřbitov-
ních svíček a kalíšků. Postupem času se z tohoto prostoru 
stala skládka, kam nezodpovědní lidé odhazovali téměř vše. 
Kytky, květináče, velké plastové láhve, velké obaly od sví-

Harmonogram participativního rozpočtu 
„Nápady pro Zubří“

Anna Oplatková, Aleš Měrka, Matěj Mizera

ček… Nedávno se zde dokonce objevila i velká tabule skla  
a opakovaně i odpad z domácnosti. 
Proto apelujeme na návštěvníky hřbitova, aby nevyhazovali 
odpad mimo vyhrazená místa, což jsou velkoobjemové kon-
tejnery v zadní části hřbitova. Občané, kteří odloží odpad 
mimo vyhrazená místa, se dopouští přestupku proti veřejné-
mu pořádku, a to pod pokutou. 
Tímto se omlouváme slušným spoluobčanům, kteří v tomto 
prostoru pořádek dodržovali. Ale věříme, že krásný a upra-
vený hřbitov bez „skládky“ u vstupu vyváží tu chůzi ke  kon-
tejnerům do zadní části hřbitova.
Upozorňujeme, že prostor u vstupu na starý hřbitov bude 
monitorován!

Odbor výstavby

Město Zubří hledá správce Sportovní haly 
Nabídka práce (brigády) – správce Sportovní haly

Termín nástupu: srpen – září 2021

Specifikace pracovní pozice:
►údržba a provoz Sportovní haly, spoluúčast na pořádání 

akcí, dohled nad dodržováním provozního řádu,
►práce na základě dohody o provedení práce (pracovní  

činnosti) – cca 70 hod./měsíc,
►pružná pracovní doba (odpolední hodiny, víkendy),
►vhodné pro muže v důchodovém věku nebo přivýdělek 

k zaměstnání.
Nabízíme:

► zajímavou práci ve sportovním prostředí,
► pružnou pracovní dobu,
► pravidelný příjem dle odpracovaných hodin.

Požadujeme:  
►spolehlivost,
►odpovědnost,
►pracovitost
►výhodou kladný vztah ke sportu. 

Informace:
►Josef Randus, sportovní referent – 725 900 767
►Pavel Přikryl, správce sportovišť – 725 924 975

Zprávy ze školky - MŠ Duha

Čarodějnice v MŠ Duha
Čarodějnice ve školce řádily, 
naši malí čarodějové spoustu legrace zažili.
Koronavirus je tady s námi dál,
proto ani letos oheň na zahradě neplál.
Ale to až tak moc nevadí, 
naše čarodějné učitelky děti skvěle zabaví.
Zahrály si spoustu her, na koštěti létaly,
soutěžily, tančily, vařily i lektvary.
Kouzlilo se, zaklínalo…
a pak se všem sladce spalo.
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Covidu, sněhu, blátu a dešti navzdory skončila první část 
školní turistické výzvy roku 2021. Magických 7 týdnů 
měli kluci, holky a pedagogové z 2. stupně možnost vyjít 
podle svého uvážení a momentálních sil k předem urče-
ným místům v Zubří či jeho okolí. Pěšky, na koloběžce 
nebo na kole vyrazilo do terénu celkem 107 žáků a 10 
učitelů, což je skoro polovina z celkového počtu! 
Ani různorodé počasí jim nebylo na překážku, aby splnili 
zadaný úkol a vyfotografovali se na zajímavých místech na-
šeho městečka. Někteří zvládli i výlet do vzdálenějšího okolí 
a mohli tak získat nejenom pěkné zážitky, ale také důležité 
body do celé soutěže. Nejenom té individuální, ale hlavně 
společné.

Celý týden v MŠ Duha se nesl v čarodějném duchu. Povídali 
jsme si o této tradici, poslouchali a zpívali si o čarodějnicích, 
bubácích a strašidlech. Tvořili jsme věci obvyklé, ale i neob-
vyklé, které jsme si všichni moc užili, a tento kouzelný čas 
zakončil páteční „Čarodějný rej“, který byl ze všeho to nej!

Za MŠ Duha Jana Z.

Zprávy ze školy 

A jak to tedy nakonec dopadlo?
Osobní výzvu splnilo 23 žáků, kteří zabojovali, obešli všech 
13 stanovišť a získali plný počet 40 bodů. A sedmi z nich na 
to stačilo pouhých pár dnů. Martin Volný (7. C), Matěj Ko-
leček (7. C), Ivana Divínová (8. B), Tereza Piskořová (6. A), 
Anežka Divínová (6. B), Eliška Kantorová (7. A) a Natálie 
Švecová (7. A) se stali rekordmany a také úplnými vítězi. 
V třídním zápolení se nedala zahanbit ani jedna třída. 9. A 
a 7. A se dlouho tahaly o první místo, ale nakonec zvítězili 
deváťáci. Stejné drama se odehrávalo v boji o třetí místo, kde 
rozhodlo jen pár fotografií ve prospěch 7. C.
I když tou hlavní cenou pro všechny účastníky je dobrý po-
cit z vlastního výkonu, spousta zážitků a nakopnutí tělesné 
kondice na konci dlouhé zimy, ti nejsnaživější si zaslouží 
spravedlivou odměnu.
A kdo se může těšit na ceny?
Kategorie individuální (poukázky do Sportisima):
1. 1000 Kč Martin Volný  
2.   700 Kč Matěj Koleček  
3.   500 Kč Ivana Divínová, Tereza Piskořová, Anežka Diví-
nová, Eliška Kantorová a Natálie Švecová 
... 300 Kč Nela Minarčíková, Ondřej Seidel, Kateřina Lajgo-
tová, Nela Mičolová, Adéla Skýpalová, Karel Diviš, Natálie 
Benová, Jan Rybiař, Barbora Dobešová, Patrik Hrachovec, 
Lucie Ondruchová, Ema Charvátová, Tereza Frýdlová, Mar-
tin Opálka, Matyáš Křenek a Lukáš Slanina
Kategorie třídní kolektivy (finanční poukázka):
1. 2000 Kč třída 9. A
2. 1500 Kč třída 7. A
3. 1000 Kč třída 7. C
A co učitelští vyzyvatelé? S pár kilometry v nohou jsou pyš-
ní na své žáky, kteří kus svého volného času věnovali pro-
cházkám nebo projížďkám po svém okolí, a těší se na chvíle, 
kdy si budou moct vyrazit všichni dohromady na nějaký pa-
rádní výlet.

ŠK
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Neuvěřitelné se stalo skutkem! 
V souboji roku 2021 borci ze školních lavic 

převálcovali učitelské frajery!

Gumárenský komín ve III. oddělení školní 
družiny

Leden 2021 byl ve znamení velké zimy, ale i nevídané události 
v Zubří. Bourání gumárenského komínu zajímalo nejen dospělé 
či pamětníky, ale také děti, které denně sledovaly práci jeřábu  
s bagrem a úbytek komínu podle mizejícího nápisu firmy.  
V našem oddělení jsme se rozhodli, že pro Gumárny a firmu Mrozek 
na památku vyrobíme komíny a nakreslíme několik krásných 
obrázků. Děti na projektu pracovaly s nadšením, pravidelně 
sledovaly záběry z dronu, zajímaly se o speciální techniku  



Kultura
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Metlářský jarmark 
se ani letos neuskuteční

Ani letos se bohužel nemůže konat Metlářský jarmark  
s tradičním kácením máje. Za Město Zubří i Valašský 
soubor písní a tanců Beskyd se omlouváme všem zájem-
cům o prodej i návštěvníkům akce.
Za stávající situace, která hromadným akcím jednoduše ne-
přeje, není možné tak velkou akci, jako je tradiční Metlářský 
jarmark, připravit. Informace z médií, které se k vám dostá-
vají, sice mluví o rozvolnění, ale ve skutečnosti není možné 
v rámci akce tohoto typu dodržet přísné epidemiologické 
podmínky (kontrola zdravotního stavu všech účastníků, jejich 
evidence, rozestupy, počty apod.) Spolková činnost je dlou-
hodobě pozastavena a jarmark bez kácení, folklórní přehlídky  
a dalšího doprovodného programu je jako ryba bez vody.
Doufáme, že toto rozhodnutí chápete a o to více se budete 
těšit na další ročníky. 

a radovaly se z osobního setkání při předání projektu. Jednoho 
dubnového odpoledne jsme celý projekt osobně předali vedení 
společnosti Gumárny Zubří, a. s., a zástupci firmy Mrozek, a. s. 

Děkuji panu řediteli Gumáren RNDr. Vingrálkovi za finanční 
dar a dobroty pro malé výtvarníky. Děkuji společnosti Mrozek 
za zodpovězení zvídavých dotazů od žáků ze ŠD a balík plný 
dárečků. 

Mgr. Dagmar Vrátná

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ – informace
Vážení divadelní předplatitelé, děkujeme vám za pochope-
ní situace, ve které se dlouhodobě nacházíme. O náhradních 
termínech neodehraných divadelních představní z předplat-
ného na rok 2020 vás budeme postupně informovat. Všechna 
naplánovaná představení se s ohledem na stávající omezení 
kulturních akcí odehrají nejdříve v září roku 2021.

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ SKUPINY A

Pantheon produciton (Praha)
BENÁTKY POD SNĚHEM 

Pátek 10. 9. 2021 od 18.00 hodin

Divadlo Ungelt (Praha)
MISS DIETRICH LITUJE 

Neděle 17. 10. 2021 od 18.00 hodin

Fanny agentura (Praha)
VZHŮRU DOLŮ
Termín v jednání

DIVADELNÍ PŘEDPLATNÉ SKUPINY B

Těšínské divadlo
ŠAKALÍ LÉTA

Sobota 25. 9. 2021 od 18.00 hodin

Divadlo Pecka
NORMÁLNÍ DEBIL II 

(původně Motýli jsou volní, MD Zlín)
Termín v jednání

Divadlo v Řeznické (Praha)
RELATIVITA

Termín v jednání
LP



Zprávy z knihovny

Farnost
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Okénko z fotoarchivu muzea
Muzejní fotookénko vás nyní zavede do divadelního pro-
středí. Po dostavbě budovy Závodního klubu v roce 1958 
se na tehdejší moderní scéně začala psát nová historie 
ochotnického souboru, který se zformoval kolem pana 
Karla Zytky.  Na jevišti klubu 
se tak lidé mohli potkat s řadou 
zuberských občanů, například s 
Jaroslavou Adamcovou, Jose-
fem Krupou, Ludvíkem Mikulen-
kou, Aloisií Němcovou, Josefem 
Němcem, Zdeňkem Tovaryšem, 
Brunem Špůrkem, Ing. Ferdi-
nandem Šíchou a mnoha dalšími. 
Muzeum Zubří na éry Divadla 
Závodního klubu Gumáren Zubří 
uchovává několik programů, re-
žijních scénářů a fotografie z růz-
ných her. Díky panu Oldřichu Sedláčkovi, který také působil 
v tomto souboru, se soubor rozšířil o mnohé cenné fotografie 
a programy, za což mu muzejní rada a město Zubří děkují. 
Divadelní představení Legenda o lásce mělo v klubu premi-
éru 12. 3. 1960. V dramatické básni Nazima Hikmeta o lásce 
sesterské, milenecké, ale i ke všem lidem si zahrály: krásnou 
Širín – Čenka Fryšarová, její sestru Mechmene Banu – Jaro-
slava Adamcová, malíře Ferchada - Zdeněk Tovaryš, Ešrefa 
- Josef Šturma, vezíra – Oldřich Sedláček, neznámého – Ja-
roslav Kovář, hvězdopravce – Jaroslav Matula, nejvyššího 
lékaře – Květoslav Frňka, derviše – Antonín Krupa, hlavní-
ho mistra – Josef Krupa, herolda – Ludvík Nohavica, muže 
z Bagdadu – Jan Kocurek, muže malé postavy – Ladislav 
Petřek, muže velké postavy – Josef Pšenica, chůvu – Bedřiš-
ka Opělová, otrokyni – Božena Divínová, ženu s dítětem – 
Jiřina Mikulenková, 1. občana – Čeněk Randýsek, 2. občana 
– Josef Učeň, 3. občana – Silvestr Vaněk, 4. občana – Václav 
Kozumplík, stráže – Eduard Segrado, Milan Pospíšil, dívky - 
Ivana Janáčková, Zdena Fricová. Celou hru zrežíroval Karel 
Zytka, scénu vytvořil Ignác Vala, světla obstarával Ludvík 
Mikulenka, masky Ferdinand Kovář a nápovědu měla na sta-
rosti paní Žofie Porubová. 

EO, Muzeum Zubří

Širín s malířem Ferchadem Vezír s Mechmen Banu

Tržiště pro lovce perel
Knihovna už otevřela své vnitřní prostory svým čtenářům,  
a tak můžeme konečně uspořádat tržiště pro lovce perel. Tak-
že, milí lovci, nachystejte si své nasbírané moriony, „ban-
kovky“, a přijďte si v úterý 1. 6. 2021 vybrat svou odměnu. 
Tržiště bude mít otevřeno po celou otevírací dobu knihovny, 
tj. od 12.00 do 18.00 hod.

Pro fanoušky Kouzelného čtení
Někteří to už postřehli v našem katalogu, do regálů přibyly další 
tituly Kouzelného čtení jak pro menší, tak pro školáky. Kom-
pletní seznam titulů najdete na adrese https://katalog.mesto-zubri.cz/ 
a pod zadáním hesla „interaktivní mluvící kniha“. 

   Platná otevírací doba knihovny
Po   8.00 – 11.00
Út  12.00 – 18.00
St  12.00 – 18.00
Čt  zavřeno
Pá   8.00 – 11.00

  Knihovnice

Květen – měsíc Panny Marie
Každý z nás je v Božích očích drahocennou neopakovatel-
nou bytostí. Papež Benedikt XVI. to vyjadřuje podobnými 
slovy: „Člověk není atomem ztraceným v nahodilém ves-
míru, nýbrž tvorem, kterého Bůh obdařil nesmrtelnou duší  
a vždycky ho miloval.“
Nejsme jen zápis v křestní matrice a už vůbec ne číslo v se-
znamu. Od svatého křtu nosíme jméno, jsme Boží děti!
V těchto dnech probíhají v našem Zubří tradiční májové 
pobožnosti, při nichž věnčíme Bohorodičku tolika krás-
nými jmény.
Byla ale Maria ve své době známá? Snad její nejbližší souse-
dé věděli, že taková dívka existuje. Nejspíš vůbec neocenili 
její výjimečnost. Vždyť byla tak tichá a skromná. Můžeme 
se po právu domnívat, že za hranicemi Nazareta už o Marii 
nevěděli ani zbla. Dívek jménem Maria mohlo být v historic-
ké Palestině za Ježíšových dob na tisíce (podobně i nositelů 
jména Ježíš).
Bůh si však vybral právě tuto pannu a vybavil ji vším potřeb-
ným, aby se mohla stát důstojnou matkou Spasitele. Díky 
Marii dostalo lidstvo ten největší dar: Ježíše Krista. V něm 
nás Bůh zahrnul všemi možnými duchovními dary.
Kolik bolestí to však Boží Matku stálo? Můžeme si pouze 
domýšlet, kolik nepatrných obětí dennodenně Bohu přináše-
la na oltář. Bůh to však věděl. Můžeme jenom tušit, kolikrát 
ochotně ustoupila svým představám kvůli tajemné Boží vůli. 
Bůh to však věděl. Můžeme pouze odhadovat, jaká muka za-
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žívala, když viděla svého Syna kráčet na popravu. Bůh to 
však věděl. A proto její jméno vyvýšil nad nebesa.
Bůh sleduje snahu každého člověka, všímá si i těch nejskry-
tějších hnutí tvého srdce. Stále ti opakuje: Nezoufej, i kdyby 
ti druzí nepoděkovali, já budu tvá odplata.
Správný křesťan proto nemá zapotřebí dávat na odiv své dílo, 
svůj um, nemá zapotřebí své jméno vykřikovat na ulicích ani 
si je tesat do kamene jako Chammurappi. Boží dítě přece věří, 
že jeho jméno je zapsáno na místě čestnějším: do knihy živo-
ta. Jako křesťané věříme, že nebeský Otec si všímá dobrých 
skutků, které jsme záměrně ponechali bez podpisu.
Jednoho všedního dne roku 1988 se dostalo nevšedního zá-
žitku paní Grete Winton. Chtěla urovnat osobní věci svého 
manžela Nicholase (nar. 1909 v Anglii) a protřídit mu nepo-
třebnou korespondenci. Není divu, zabírala tolik místa! Tu 
se před ní tyčil stoh nejrůznějších dokumentů. Se zájmem se 
ponořila do četby: Co to má znamenat, pomyslela si, vůbec 
té změti nerozumím! Před jejíma očima se míhaly zažloutlé 
seznamy dětí s židovskými jmény, pečlivě opatřené snímky, 
orazítkovaná povolení k vystěhování, faktury o zaplaceném 
cestovném, dále jakési přísliby britských občanů, že přijmou 
cizí děti do svých domácností… Naštěstí její muž nebyl pře-
kupník s bílým masem, nýbrž hrdina-velikán, zachránce 669 
ohrožených dětí. Tak bylo 50 let od první „Wintonovy“ vla-
kové soupravy mlčení prolomeno.
Ještě téhož roku uchystaly přeživší děti, pánové a dámy v le-
tech, svému osvoboditeli milé překvapení: před kamerami brit-

Májová pobožnost na Hůrce

ské televizní stanice BBC v pořadu That´s Your Life mu podě-
kovaly za svůj život a vlastně i za své děti, za svá vnoučata, za 
víru v lidskost, za naději, za chuť bojovat a nevzdávat se.
Přitom nás, milí čtenáři, zarazí mimořádná skromnost a ne-
zištnost tohoto muže. Dlouhé rozhovory neposkytoval, na 
chvály si nepotrpěl. Tu a tam nějakému novináři utrousil, bez 
okras, jakoby mimochodem: „Ty děti potřebovaly pomoc a já 
byl schopen jim ji poskytnout.“ Ze záře reflektorů se Winton 
rychle vrátil ke svým oblíbeným důchodcovským zálibám.
Drazí věřící občané, využijte květen k prohloubení dobrých 
sousedských vztahů. Prosme o to, abychom se jeden před 
druhým nevychloubali a nedávali na odiv ani svůj hojnější 
majetek, ani svou větší píli. Zároveň proste i o to, aby vám 
příliš nezáleželo na mínění druhých, ale hodně vám záleželo 
na Božím stanovisku. Pravý hold jménu Panny Marie vzdá-
me jedině svou neokázalostí a nezištností.
Vraťme se také k modlitbě růžence: při každém zrnku vyzná-
váme, že Mariino jméno je plné milosti. Na zemi však bylo 
skryté, takřka zapomenuté, v nebi je oslavováno bez přestání.
Naučme se s Ježíšovým a Mariiným jménem na rtech vstá-
vat i usínat. Třeba se i ukloňme, kdykoli zazní jejich svaté 
jméno. Uprostřed hořkosti vlastního života okusme sladkost 
těchto jmen. 

P. Pavel Hödl

Májová pobožnost na Machulkách
Foto: Jiří Koleček



Spolková činnost
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Mladí zuberští ochotníci završují v červ-
nu 10. sezónu svého působení na divadel-
ních prknech, i když kvůli pandemii na-
posledy hráli v listopadu 2019. Za ta léta se 
v souboru vystřídala spousta členů, ale základ tvoří 
parta přátel z let školou povinných. Na kontě Spony 
je pět autorských her (Poslední výkřik, Víc než osud, 
Láska na horách, Vzpomeň si na zítra a Nic nás ne-
zastaví) představených nejen několikrát na domovské 
scéně v Klubu, ale i v dalších městech a obcích, tři 
pohádky spojené s mikulášskou nadílkou pro mladší 

Spolek Divadelní Spona má už 10 let

Vzpomeň si na zítra (2016)

Poslední výkřik (2012)

Láska na horách (2014)

žáky naší školy, vystoupení na zábavných akcích města a společná hra se žáky dramatické výchovy Srdcem i duší. 
V současné době běží až do poloviny června na Facebooku seriál Muzea Zubří o 124leté historii ochotnického divadla v našem 
městě, na jehož přípravě se Spoňáci také významně podílejí. A všichni se těší, že se zase někdy divákům na jevišti představí.
Divadelní Spona oznamuje zájemcům o členství, že jsou u nich dveře otevřené, jen je podmínkou, kromě nadšení pro divadlo, 
věk 16 - 35 let (produkce.spona@email.cz).
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Nic nás nezastaví (2019)

Víc než osud (2013)



Ostatní
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kterou byly dříve zhotovovány některé součásti krojů. Při své 
práci konzervátorky jsem jednou dostala úkol tyto věci opravit. 
No, a když je třeba něco opravit, musí to člověk umět. Tak jsem 
se tuto techniku naučila. Krosienka je vlastně prohazování nití 
osnovy prsty. Osnova – tedy niti -  jsou nataženy na rámu. Ně-
kdy pracuji jen se 100 nitmi, někdy s 800 a více. Podle výrobku.
 6) Kde všude jste ji prezentovala a učila?
Krosienku jsem prezentovala po celé České republice, na 
Slovensku, v Chorvatsku, ve Francii, v Německu a Švýcar-
sku, ve Velké Británii. Učila jsem ji zatím pouze v ČR.
 7) Čím se nyní zabýváte?
Od léta 2019 jsem přijala pozici konzultanta/garanta za soci-
ální oblast ve Zlínském kraji v projektu Deinstitucionalizace 
probíhající reformy péče o duševní zdraví organizované Mi-
nisterstvem zdravotnictví. Mé úkoly se řídí požadavky pro-
jektu. Konkrétně bych ráda přispěla podpoře rozvoje sociál-
ních služeb směrem k lidem se zkušeností s duševní nemocí. 
Také podpoře hnutí lidí s touto zkušeností.
 8) Co byste změnila v systému péče o duševní zdraví?
To je těžká otázka. Péče je jak zdravotní, tak sociální. Asi to, 
aby byla co nejvíce zdravotně-sociální a zabývala se možnost-
mi lidí s duševním onemocněním, nikoli jejich omezeními.
 9) Jak vnímáte reformu psychiatrické péče v ČR?
Jako velkou změnu v přístupu k lidem s duševní nemocí. 
Jako proces dlouhodobý. Jako proces, který má šanci přispět 
k spokojenějšímu životu lidí, které nemoc postihla.
10) Jaké je vaše přání do budoucna?
Nerada vyslovuji svá přání, takže na tuto otázku neodpovím.

Autor: Dana Mičolová

Příjemná duše v každém věku
Blanka Ammann (dříve Mi-
kolajková) se narodila v Ky-
jově. Vystudovala gymnázium 
v Rožnově pod Radhoštěm. 
Poté studovala na VUT Brno. 
Původním vzděláním je tedy 
technik - mikroelektronik. 
Začátkem 90. let dálkově vystu-
dovala konzervátorství na Umě-
leckoprůmyslové škole grafické 
v Praze. Již od svého dětství se 
učila řadě ručních prací díky své 

mamince. Pracovala ve Valašském muzeu v přírodě v Rožno-
vě pod Radhoštěm a ve vsetínském muzeu v konzervačních 
dílnách. Textilní techniku - pletení na rámu (tzv. krosienku) se 
naučila díky odborné pracovnici paní Marii Salichové z Valaš-
ského muzea v přírodě. Krosienka se stala jejím koníčkem, ale 
i dalším zaměstnáním.  V roce 2007 se stala držitelkou titulu 
Nositel tradice lidového řemesla. V roce 2004 začala pracovat 
jako koordinátor a pracovní terapeut v projektu o. s. Zdravý 
Rožnov Iskérka v Rožnově pod Radhoštěm, který společně 
s paní Vlastou Křeménkovou a paní Terezou Tichou v roce 
2006 osamostatnily a založily samostatné o. s. Iskérka, kde 
působila paní Blanka jako manažerka.
V letech 2006 - 2013 byly v Iskérkce postupně realizovány 
3 mezinárodní projekty s nizozemskou organizací Stichting 
De Boei (Eindhoven). Posledním byl projekt "S uživateli 
sociálních služeb a nizozemskou expertizou k systémovým 
změnám", který řídila Ing. Alena Vašků. V tomto projektu 
pracovala paní Blanka na pozici intervizora.
V posledních letech jsou jejím velkým koníčkem vnoučata. 
Prozradím, že miluje TICHO. A nyní už slíbený rozhovor  
s touto zajímavou osobností.
 1) Proč jste založila neziskovou organizaci Iskérka, o. s., 
nyní je to už o. p. s.?
Přesněji jsem byla u založení Iskérky. Byla jsem vlastně k této 
myšlence přizvána občanským sdružením Zdravý Rožnov. Is-
kérka byla dva roky pouze projektem Zdravého Rožnova a 
potom jsme založili samostatné občanské sdružení Iskérka. To 
už moje myšlenka byla. A následně vlastně pod tlakem vzni-
kajícího nového občanského zákoníku jsem založila o. p. s.
 2) Jak byste popsala spolupráci s Nizozemím a vaší organizací?
Spolupráce začala s panem De la Hayem – jakýmsi porad-
cem, na kterého nás nakontaktovala paní Alena Vašků. Poté 
Iskérka realizovala tři mezinárodní projekty s organizací De 
Boei. Práce byla organizačně náročná, ale krásná.
 3) V čem jste viděli přínos v této spolupráci?
Jednoznačně v předávání zkušeností a uvažování. Zabývat se 
tím, jak věci udělat jdou, ne proč udělat nejdou.
 4) Jaké bylo vaše zaměstnání po dobu vašeho života?
Byla jsem mechanikem vakuových zařízení, konzervátor-
kou/restaurátorkou, pracovnicí v sociálních službách, mana-
žerkou a osobou samostatně výdělečně činnou.
 5) Jak jste se dostala k tzv. krosience? Co to všechno obnáší?
Krosienka  - pletení na rámu – je velmi stará textilní technika, 

Oslavy májových výročí
Prožíváme slavné májové dny. Je za námi více než rok zá-
polení s virem a regulačními opatřeními. Po období chaosu 
a nejistot se snad pomalu vracíme k normálnosti a běžné-
mu životu. Na druhou stranu jsme všichni mohli vidět míru 
kompetentnosti státních úřadů při zvládání zdravotní situace. 

Přes to všechno je na místě si připomenout slavná májová 
výročí a vzpomenout na ty, kdo položili životy, abychom 
mohli žít v míru. Stojí za to si občas připomenout, že svobo-
da není zadarmo. Dnes, v atmosféře zpochybňování základ-
ních principů, na kterých stály naše životy dlouhé roky, je 
boj za svobodu a osobní integritu aktuálnější o to víc. 
1. máj, Svátek práce a také lásky čas, jistě všichni líbali svou 
milou pod rozkvetlou třešní. Pokud se podařilo, aby to byla také 
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Rekapitulace bourání komína Gumáren 
Zubří ve fotografiích

manželka, je to dvojnásobný úspěch. Další významný den toho-
to měsíce je 8. květen - Den osvobození. Den, kdy pro občany 
celé naší země skončilo šestileté období strachu, poroby a oku-
pace nacistickým Německem. Ne všichni se tohoto dne dožili. 
Někteří padli v bojích, jiní byli zabiti či umučeni okupační silou.
Naše město Zubří bylo osvobozeno 6. května 1945, proto 
členové KSČM položili u příležitosti 76. let od osvobození 
Zubří, v předvečer výročí této události 5. května 2021, 
květiny k pomníku padlým ve světových válkách (pod 
kostelem) a u pomníku V. Procházky a V. Sedláka, kteří 
byli nacisty popraveni oběšením. Čest jejich památce. 

Jan Doleček, KSČM

Ve strategickém plánu rozvoje města jsou v investiční části 
pro roky 2022 a 2023 zahrnuty mimo jiné i dvě liniové stav-
by: kanalizace v ulici Nádražní a vodovod v části Čertoryje  
a Pod Javorníkem. V obou případech si stavby vyžádají zá-
sah do tělesa vozovky s potřebou následné opravy, případně 
zcela nový povrch.
Zkušenosti z realizace rekonstrukce kanalizace v ulici Ha-
merská potvrzují, že je důležité spolupracovat při podobných 
stavbách se všemi subjekty, jichž se stavba dotkne nebo jim 
poslouží, tedy s majiteli přilehlých nemovitostí. Jedná se  
o synchronizaci přípravy a realizace hlavních staveb, kterými 
jsou vodovodní a kanalizační řad, kde je investorem město,  
a staveb přípojek k nemovitostem, kde jsou investory jed-
notliví majitelé připojovaných nemovitostí. Problémy, které 
přineslo časové zdržení dokončení stavby v důsledku podce-
nění přípravy a organizace postupu stavby obyvatelům města  
a řidičům projíždějících vozidel, by měly být dostatečným po-
učením.
Případ ulice Hamerská názorně dokládá potřebu takovéto ča-
sové synchronizace staveb zahájit již v době přípravy inves-
tičního záměru, nejpozději však v době přípravy projektu, 
kdy je pro všechny stavebníky ekonomicky nejvýhodnější 
projednávat vše ve společném stavebním řízení. To ovšem 
vyžaduje určitou iniciativu ze strany města, jako hlavního 
investora, od něhož by měla přijít nabídka spolupráce a vý-
zva ke společné účasti, která je bezesporu výhodná pro obě 
strany. Město tak může komplexně dokončit stavbu včetně 
konečné úpravy tělesa vozovky bez rizika pozdějších sta-
vebních zásahů vyvolaných postupným připojováním ne-
movitostí tzv. salámovou metodou a současně zajistí vyšší 
ekonomický užitek stavby před předáním budoucímu pro-

Dokážeme se z chyb konečně poučit ?

vozovateli, kterým je a. s. VAK Vsetín. Majitelům přípojek 
přinese tento postup značné ekonomické i časové úspory vy-
plývající ze společné projektové i realizační přípravy, kterou 
pomůže zajistit město.
Podobná spolupráce vedení obce s občanským sektorem se 
již v řadě případů osvědčila a funguje. Například město Rož-
nov pod Radhoštěm aplikuje podobnou praxi při přípravě 
stavby vodovodu v části Horní Paseky. Investorem hlavní 
stavby má být v tomto případě sice přímo a. s. VAK Vsetín, 
město však nabídlo majitelům připojovaných nemovitostí 
možnost zajištění společného postupu projektové a stavební 
přípravy. Dosáhne tím jednak komplexního využití dokon-
čené stavby vodovodu bez pozdějších překopů vozovek, 
jednak dosáhne maximální efektivnosti stavby při pokrytí 
potřeb celé oblasti rozptýleného osídlení.
Při porovnání rožnovského přístupu s vybudovaným něko-
likakilometrovým řadem a výtlačnou AT stanicí pod Obec-
níkem a Nad Točnou v horní části města Zubří mne napadají 
otázky: kolik nemovitostí se na tento řad už připojilo a jak 
velký je asi odběr vody, zda zaručí alespoň takový pohyb  
v potrubí, aby se dala garantovat její kvalita z hlediska nezá-
vadnosti používání? Je vůbec ochoten budoucí provozovatel 
převzít takovýto majetek do provozování formou pronájmu, 
aniž by tak zvýšil své náklady a vyvolal tlak na úpravu ceny 
vody? Na podobné otázky zatím žádný komentář k dokonče-
ní stavby neodpověděl. Kdyby se příprava a realizace stavby 
organizovala podobným přístupem jako v sousedním Rož-
nově, pak by žádných otázek ani odpovědí nebylo potřeba.

Jan Ondřej

29. 1. 2021



(placená inzerce)

(placená inzerce)(placená inzerce)
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Virtuální Čokoládová trepka 2021
Letošní epidemiologická situace nám opět 
neumožní uspořádat „klasickou“ Čokolá-
dovou trepku, na kterou jsme zvyklí. Proto 
i letos musíme vzít za vděk Trepkou virtu-
ální, s kterou jste se mohli seznámit už v 
loňském roce. Opravdu pevně věříme, že v roce 2022 se  
k té klasické opět vrátíme se vší parádou!!! 
Jak bude vše probíhat?
Bude se jednat o individuální výzvu malého atleta či atletky 
za pomoci svých rodičů, případně kamarádů. To záleží hlav-
ně na věku dítěte. I v letošním roce je horní věková hranice 
12 let, tu spodní nebudeme určovat. Do výzvy nebude nutná 
registrace, stačí přijít do areálu Polyfunkčního centra a tady 
absolvovat ne jako vloni tři, ale hned sedm disciplín – běh 
50 m, hod zuberskou metlou, skok daleký z místa, dlouhý 
běh (1 kolo = 290 metrů), vis na hrazdě, zdolání vrcholu py-

si totiž pobyt u vody určitě užijete. Nebude to sice moře, ale 
takové valašské studánky s ledově křišťálovou vodou v par-
ném létě určitě přijdou vhod. Proto přicházíme na letní mě-
síce s třetí výzvou s názvem Pohybu zdar, covidu zmar aneb 
Léto u vody. Jak již z názvu vyplývá, většinu míst této vý-
zvy budou tvořit studánky a prameny. Některé už jsme prošli  
v předešlých dvou výzvách, ale v Zubří a okolí je jich tolik, že 
máme rezervu ještě na několik výzev. Některé jsou dostupné 
pěšky, k některým bude lepší zajet na kole a přiblížení autem k těm 
nejvzdálenějším taky nebudeme zakazovat. Výzva bude spuště-
na v pondělí 31. května. Právě tento den je totiž dnem otevírání 
studánek. Otevírání studánek je oslava vody samotné. Dříve byly 
studánky jediným zdrojem pitné vody, a proto bylo potřeba se o 
ně dobře starat. Lidé si studánek a pramenů vážili a byli si vědomi 
toho, že bez jejich péče mohou snadno zpustnout. 31.  května se pro-
to dívky vydávaly ke studánkám v okolí svého domova, čistily je  
a udržovaly. 
V pondělí 31. května vám představíme všech devatenáct 
míst, na jejichž navštívení budete mít čas až do konce září. 
Fungovat to bude úplně stejně jako u výzev předešlých - na 
každém místě si opět udělejte fotky a na závěr své výzvy 
nám je zašlete buď na e-mail Josef.randus@mesto-zubri.cz, 
nebo do messengeru Sportoviště města Zubří. K úspěšnému 
zdolání výzvy bude znovu stačit navštívit míst čtrnáct.  Účast 
je samozřejmě neomezená, zúčastnit se může kdokoliv, kdo 
se rád hýbe, je rád v přírodě a má rád vodu. A jako odměna 
nebude tentokrát medaile, ale pro každého pokořitele výzvy 
celodenní vstup na zuberské koupaliště zdarma!

PR

Sport

Pohybu zdar, covidu zmar III. 
aneb Léto u vody

Epidemie covidu nás stále trápí, a i když přes léto bude si-
tuace určitě lepší než na jaře, spousta z nás možná neví, kde 
stráví dovolenou, zda bude moct vycestovat za hranice naší 
vlasti, a už vůbec ne, zda se vykoupe v moři, jak je spousta 
Čechů zvyklá. Pokud se vám to nepodaří, nezoufejte, s námi 

(placená inzerce)

(placená inzerce)

(placená inzerce)

 

                          NABÍZÍME VEDENÍ ÚČETNICTVÍ, DAŇOVÉ EVIDENCE, 
                    MEZD pro plátce i neplátce DPH 
                                  Zpracování přiznání k DPH, přiznání k dani z příjmů právnických i fyzických osob,  
                                 přiznání k dani silniční, atd. 
                             Komunikace s Finančním úřadem, OSSZ, ZP i ÚP. 
Praxe v oboru 20 let. Vše formou externí spolupráce. 

Tel.: 775 382 907   e-mail: tax-hk@seznam.cz 
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Bojovný výkon na zkušenou Karvinou 
v posledním zápase nestačil

ramidy a hod létajícím talířem. Celá akce bude probíhat od 
1. června do 31. července.
Jak na to?
Stačí mít chuť a přijít do areálu. Před "závodem" samotným 
je třeba zajít za správcem, který vám předá startovní číslo 
(do něho pod číslo napíšete jméno a příjmení závodníka), ta-
bulku na vypsání výsledků a iniciál, a také vám zapůjčí met-
lu a létající talíř. Poté se přesunete na libovolné sportoviště 
- běhy budou na rovince vedle tenisových kurtů, skok a hody 
metlou a talířem v prostoru půl oblouku na severní straně 
areálu, pověsit se můžete na workoutu a na pyramidu musíte 
prostě vylézt po pyramidě. Po připnutí čísla na tričko, bun-
du, či mikinu zde budete mít libovolnou dobu a neomezený 
počet pokusů na to, abyste úspěšně zdolali postupně všech 
sedm disciplín. Pokud by se na hřišti sešlo více soutěžících, 
buďte k sobě, prosím, ohleduplní. Poté zapište do tabulky 
nejlepší výkony svých sportovců. Věříme, že jste sportovci 
čestní a féroví a napíšete skutečně opravdové výkony. Letos 
se stejně jako jindy řídíme heslem, že není důležité zvítězit, 
ale zúčastnit se. Po navrácení metly, talíře a předání vyplně-
né kartičky s výkony vás bude u správce čekat opravdická 
medaile a diplom! Připraven bude pro vás taky instagramový 
fotorámeček, ve kterém se budete moci vyfotit.
Zpracování výsledků
Po ukončení výzvy, na základě počtu a věku startujících, bu-
dou soutěžící rozděleni do kategorií. Nebude sice určováno 
pořadí, ale aspoň se budou moci malí sportovci porovnat se 
sobě rovnými. Ve facebookové události budou průběžně zve-
řejňovány fotografie všech závodníků, kteří nám své fotky 
ze závodu pošlou. No a na úplný závěr vylosujeme ze všech 
startovních čísel pár šťastlivců v tombole, do které jsme pro 
vás připravili drobné ceny.
Namaluj sám sebe
V loňském roce jste si mohli namalovat trička, letos byste 
mohli zkusit namalovat sami sebe. Co říkáte? A to při nějaké 
sportovní disciplíně, kterou jste při Čokoládové trepce mu-
seli absolvovat. Při běhu, hodu, visu, to už necháme na vás. 
U správce budete mít nachystané papíry, pastelky, barvičky 
a bude záležet jen na vás, zda si obrázek namalujete v areálu 
Polyfunkčního areálu nebo doma. Poté nám jej stačí doručit  
a nechat u správců nejpozději do konce července. Nejlepší vý-
tvory oceníme drobnými cenami a pevně věříme, že i všechny 
představíme při „opravdové“ Čokoládové trepce příští rok. 
A jak jsme psali již v minulém roce, věříme, že si letošní 
Čokoládovou trepku užijete takovou, jaká může být a že to 
naplno opět rozjedeme v létě příštího roku! Protože pověstný 
zuberský sportovní duch tu s námi stále je a stále bude!!!   

PR

Kuželkářská liga amatérů 
zůstane nedohrána
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Poslední páté utkání slibovalo po předešlých vyrovna-
ných zápasech napínavou podívanou. A také se tak sta-
lo. Domácí nastoupili do utkání koncentrovaně a hosté opět 
s velkým nasazením a motivací. To se projevilo hned na za-
čátku. Hosté totiž vedli ve čtvrté minutě 1:3. Poté ale začali 
úřadovat domácí střelci. O prvních šest branek Karviné se 
totiž podělili Patzel se Solákem a domácí šli do vedení 6:4. 
Domácí měli v dalších minutách trochu navrch, a to ještě 
neproměnili řadu šancí. Brankář Mizera v hostující brance 
čaroval a přidával jeden zákrok za druhým. Ale díky tomu, 
že Karviná dobře bránila a postupně se rozchytával i Marja-
novič v její brance, náskok domácích pomalu narůstal. Ve 
21. minutě zvyšoval Růža na 11:6. Hosté ale nic nezabalili  
a pokračovaly brankové dostihy. Hrálo se rychle na obě stra-
ny a ve 28. minutě hosté stáhli náskok na pouhou jedinou 
branku. Koncovka poločasu ale vyšla skvěle pro změnu do-
mácím a do šaten tak šli s náskokem tří branek.

Epidemiologická situace se lepší, současná 
vládní opatření ale neumožňují otevřít kuželnu v Multi-
funkčním areálu, a i když se dá předpokládat, že tomu snad 
brzy bude, přeci jen nejsou kuželky letním sportem a letoš-
ní ročník jsme tak museli zrušit. V prosinci se nám podařilo 
odehrát dvě kola, ale od té doby je kuželna zavřená. Věříme, 
že se se situace uklidní a od podzimu se opět budeme moci  
v kuželně setkávat.                                                            PR



Kotrč, Barda, Homolka, Černý, Bártek, Novák, Toma, Win-
ter, to bylo něco. Ale je to už dávno, tehdy jsem měl o deset 
kilo míň,“ dodává s úsměvem Dávid.
V posledních letech jste působil v týmech, které sbíraly ti-
tuly a úspěchy, teď přicházíte do omlazeného Zubří. Není 
to pro vás málo?
Když se takhle zeptáte, tak asi ano. Ale řeknu vám to tak. Mě 
v Michalovcích potopila jediná prohra. A žít stále v tom, co 
se stane, když se náhodou něco nevydaří… Určitě nepova-
žuji příchod do Zubří za nějaký krok zpátky. Sleduju českou 
i slovenskou ligu, a když si vezmu, že Zubří porazilo Po-
važskou Bystrici, která pravděpodobně skončí na Slovensku 
druhá, tak přece jen je česká liga na jiné úrovni.
Jak probíhalo jednání s vedením klubu?
Byl jsem dost překvapený, když se mi ozvali v lednu pár 
dní po tom, co Miky (současný trenér Zubří Michal Tonar, 
pozn. red.) oznámil odchod. V tu dobu jsem byl už doma  
v Německu. Celé se to pak rozvinulo a časem jsme si k sobě 
našli cestu. Měl jsem z toho velmi dobrý dojem a nakonec to 
dopadlo tak, jak to dopadlo.
Jaké jiné nabídky jste zvažoval?
Bylo tam nějaké Švýcarsko, Rakousko i nějaké Německo. 
Ale aktivita, ta pozitivní, byla na straně Zubří. Čím dál víc 
se mi začala ta varianta líbit, i vzhledem k projektu mládeže 
a výsledkům klubu. Všechno se to vyvíjelo správným smě-
rem, takže jsem ty ostatní nabídky pak ani neřešil.
Co vás na Zubří nejvíc oslovilo?
To, jak to celé v Zubří funguje. Velmi zdravý kolektiv s obrov-
skou perspektivou. Je tam strašně moc talentů, těch nejlepších 
ve svých ročnících, co běhají v Čechách. Hodně se mi líbilo  
i jednání vedení, které bylo profesionální a dost mě překvapi-
lo. V podstatě jsem na Zubří neslyšel nic negativního.
Přecházíte od ženské složky k mužské, jak moc velký je to 
skok?
Je to přesně po šesti letech. Za celou tu dobu jsem ale ne-
ztratil přehled o mužské házené. Dost jsem ji sledoval  
a v poslední době ještě intenzivněji než dřív. Samozřejmě 
bude to něco jiného, ale na druhou stranu do roku 2015 jsem 
byl hlavně mužský trenér. Pak jsem si jen odskočil k nejlep-
šímu českému a pak slovenskému ženskému týmu a teď se 
zase vracím k chlapům (úsměv).
Jak hodnotíte současný zuberský kádr?
Nechci nikoho konkrétně jmenovat, abych na někoho neza-
pomněl. Můžu ale říct, že vývoj těch mladých je fantastický. 
Jediný problém, co vidím, je, aby ten tým zůstal pohromadě. 
Aby se ten mančaft nějakým způsobem nerozpadl. Pokud se 
to vedení podaří udržet, tak bychom se časem mohli dívat  
i výš.
Co otázka posil?
Kádr možná dozná nějakých drobných změn, někdo možná 
přijde, někdo odejde. Konkrétní jména vám ale nemůžu říct, 
protože se o tom stále jedná. Budu spoléhat hlavně na sou-
časný kádr, kde jsou zkušení hráči jako Malina nebo Jurka 
a pak spousta talentovaných mladých hráčů s potenciálem. 
Ono se u nich časem ukáže, kdo kde má jaký limit. Všichni 
jsou teď ve velkém skoku nahoru, ale ne každý bude repre-
zentantem.
Jak hodnotíte úroveň české extraligy?
Je tu pár týmů, které jsou lehce vepředu, ale ty ostatní jsou 
dost vyrovnané, a to se mi líbí. Každý může v podstatě pro-
hrát s každým. Ta vyrovnanost je úplně jiná, než je tomu 
třeba na Slovensku. A na to se moc těším.

EXKLUZIVNĚ: Nový kouč házenkářů 
Zubří: Je zde strašně moc talentů!

ROZHOVOR/ Vedl tým v mužské i ženské bundeslize. 
Čtyřikrát za sebou získal titul s interligovým Mostem. 
Úspěšný slovenský kouč Peter Dávid nyní poprvé v tre-
nérské kariéře okusí českou mužskou házenou. Od příští 
sezony povede extraligové Zubří.
„Obrovsky se na novou výzvu těším. Na Zubří jsem měl jen 
samé pozitivní reference. Je tady výborný projekt mládeže 
a profesionální přístup k házené,“ těší se na nové angažmá 
55letý trenér Peter Dávid.
Naposledy působil zkušený kouč v Michalovcích. U slo-
venského ženského šampiona skončil v listopadu po prvním 
prohraném interligovém zápase. „Byl to i jeden z důvodů, 
proč jsem se rozhodl jít do Zubří. Zbavit se toho přehnaného 
tlaku na výsledek. Že každý týden se musí vyhrát, nebo bude 
zle,“ říká upřímně trenér Dávid, který jako hráč slavil české-
ho mistra v roce 1986 v dresu Dukly.
„Byl to krásný čas, zažil jsem tu nejlepší éru Dukly. Salivar, 
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Tento náskok si zkušenější domácí udržovali v podstatě po 
celý druhý poločas a přes veškerou snahu zuberských mla-
díků už nedokázali hosté utkání ještě více zdramatizovat. 
Rozhodující páté utkání čtvrtfinále nakonec přece jen zvlád-
la lépe Karviná a postoupila tak do semifinále, ve kterém se 
utká s Lovosicemi. Zubří se naopak utká v bojích o 5. - 8. 
místo s Frýdkem-Místkem.
5. čtvrtfinále HCB Karviná – HC ROBE Zubří 29:24 
(16:13)
Nejvíce branek: Patzel 10/5, Skalický 5, Gromyko a Nedoma 
4 – Jurka 10, Havran 4, Mořkovský 3/2, Mičkal a Hlinka 3
 „Musím pochválit své hráče a poděkovat jim za to jak zvlád-
li dnešní zápas. Byl to obrovský tlak na celý klub. Přistoupili 
k utkání velmi zodpovědně. Ale také bych chtěl poděkovat 
hráčům Zubří, kteří hráli opravdu dobře a byli nám velmi 
těžkým soupeřem,“ řekl po utkání trenér Karviné Michal 
Brůna.
Michal Tonar, trenér Zubří, přes zklamání své hráče po-
chválil. „Jsme smutní, že to nevyšlo. Jeli jsme sem odhodlaní 
se o vítězství poprat, ale v rozhodujících momentech jsme 
udělali o něco víc chyb než domácí a tím se Karviná do-
stala do malého náskoku a už to bylo nad naše síly. Musím 
poděkovat celému týmu za předvedené výkony a velkou bo-
jovnost.“

Zdroj: handball.cz / HCB Karviná



Přestupová bomba: 
Ondřej Mika se vrací zpět do Zubří!

Po skoro desetiletém angažmá ve Francii se vrací zpět 
do rodného Zubří Ondra Mika! Střední spojka, která 
stála u zisku posledního titulu MČR, podepsala víceletou 
smlouvu.

Ondřej Mika: HC Zubří je klub, který mě 
vychoval. Na to nezapomínám

Do rodného Zubří se zkušený házenkář Ondřej Mika vra-
cí po devíti letech. Poté, co se rozhodl opustit francouzský 
Štrasburk, kde doposud působil, podepsal na Valašsku ví-
celetý kontrakt. Přestože pro něj nebylo jednoduché po tak 
dlouhé době z Francie odejít, na spolupráci v Zubří se moc 
těší. „Právě díky tomu, co mě v Zubří kdysi naučili, jsem 
dostal šanci zahrát si v zahraničí. Teď bych to chtěl klubu 
vrátit,“ říká Mika.
Kde se vzala myšlenka na to, že by ses vrátil?
S manželkou jsme to už nějakou dobu řešili. Ona si chce 
najít civilní zaměstnání a já jsem nad tím, že bych se vrá-
til, přemýšlel už vícekrát. Zároveň jsem se nechtěl vracet až 

1. série 5. – 8. místo HC ROBE Zubří – Pepino SKP Frýdek-
Místek 33:34 (20:17)
Nejlepší střelci: Mořkovský 6/1, Přikryl, Dobeš a Dokoupil 4 – 
Petrovský 7/3, Strack 5, Sklenák a Ondrušík 4
Trenér hostujícího týmu Daniel Valo: „Dnes to byl hodně 
těžký zápas. Bylo těžké namotivovat kluky, protože zklamání 
z vypadnutí z play-off bylo velké. Zubří odehrálo fantastickou 
sérii proti Karviné. Já jsem rád, že se kluci namotivovali a bo-
jovali až do konce.“
Trenér domácího týmu Michal Tonar: „Přiznám se, že jsem 
nečekal, že to s motivací bude tak těžké. Z naší strany zůsta-
la motivace v šatně. Série s Karvinou byla bezvadně odehra-
ná a po třech dnech to zapomenout je taková česká nátura. To 
jsou všechno mladí kluci a výmluvy, že jsme byli unavení, jsou 
začátek konce. Rozebereme si to a do Frýdku pojedeme jinak 
namotivováni. Když ne, proběhnou změny v sestavě. Musíme 
si uvědomovat, jak se chovat na hřišti. Dnes jsme v obraně cou-
vali. V útoku 40 procent, kdybychom tak hráli před týdnem, 
dostaneme 50 gólů. Z naší strany strašné utkání, snad si to  
v hlavách srovnáme.“

HC Zubří

Domácí utkání s Frýdkem se nepovedlo, do 
odvety si vezeme jednobrankové manko

První série bojů o páté až osmé místo odstartovala v Zub-
ří, přivítali jsme Frýdek. Co se týče play-off, předváděli 
jsme famózní klání s Karvinou, Frýdek dokázal proti Lov-
cům sérii prodloužit na 4. utkání. V ROBE aréně však dnes 
nebylo Zubří takové, jaké jsme znali z posledních zápasů.  
V začátku utkání jsme drželi náskok. Hosté však dokazovali, 
že Zubří to zrovna jednoduché mít nebude. Na každé vedení 
odpověděl Frýdek povedenou akcí a ve 12. minutě dokonce 
vedl. Poté jsme si vzali slovo zpět. Na obou stranách byla 
k vidění docela solidní přestřelka, která vygradovala v 37 
nastřílených brankách za poločas.
V začátku druhého poločasu byli o poznání lepší Valaši, ve 
35. minutě už vedli díky střele Hlinky dokonce o 5 branek. 
Poté však následovaly čtyři góly Frýdku. Na ně jsme opět od-
pověděli třemi góly. To bylo bohužel z naší strany vše. Otěže 
zápasu si převzali hosté a šnůrou pěti gólů otočili stav skóre 
(30:31). Domácí po time-outu vyrovnali. Posledních 5 minut 
se ve skórování soupeři střídali, nicméně hosté byli o krok na-
před, což vyústilo v jejich výhru nejtěsnějším rozdílem.

Stanovili jste si cíl pro příští sezonu?
Žádné konkrétní umístění jsme si neřekli. Hned na začátku 
jednání jsem vedení naznačil, že do něčeho takového nepů-
jdu. Nechci, aby to znělo jako klišé, ale rád bych navázal na 
skvělou práci Mikyho Tonara a celého klubu. Aby ten man-
čaft udělal další kroky a kluci se posunuli zase o něco dál.
Jaké prvky budete chtít přivést do herního projevu Zubří?
Každý trenér má svůj rukopis. Ty věci, které mi imponují 
ze současné herního projevu, ty podržím, plus je doplním  
o svoje věci. Byla by hloupost ten systém celý přetvářet.
Kdy se začnete s týmem připravovat na novou sezonu?
Předběžně to vidím tak na půlku července. Rád bych předtím 
přijel do Zubří a setkal se i s hráči a všechno probral, ale to 
bude záležet na pandemické situaci.
Trenérská kariéra Petera Dávida:
2003 - 2005 – SG Werratal (Německo)
2005 - 2008 – HSG Sulzbach/Leidersbach (Německo)
2008 - 2013 – TV Grosswallstadt (Německo)
2012 - 2014 – Slovenská mužská reprezentace
2014 - 2015 – Tatran Prešov
2015 - 2019 – DHK Baník Most
2019 - 2020 – Iuventa Michalovce

Autor: David Janošek
Převzato z Valašského deníku
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Chceme vyhrát a kvalifikovat se na Mistrovství 
Evropy, říká reprezentant Jurka

České házenkářské reprezentanty čeká v posledním 
dubnovém týdnu nelehký úkol – tři kvalifikační utkání  
o účast na Mistrovství Evropy 2022. Ve středu 28. dubna se 
hráči utkají s Ukrajinou, poté odletí na Faerské ostrovy, které 
v březnu doma porazili. Celou sérii zakončí třetím stěžejním 
utkáním v neděli 2. května v Brně, kde se v odvetě setkají  
s ukrajinským výběrem. Co od náročného programu očekává 
zkušený křídelník Miroslav Jurka, se dozvíte v rozhovoru.

Jak se těšíš na kvalifikační utkání s reprezentací?
Samozřejmě se těším moc. Pro mě je čest reprezentovat a za 
každou pozvánku do národního týmu jsem hrozně rád. Teď 
nás čekají tři velmi důležitá utkání a já doufám, že se nám 
podaří na Mistrovství Evropy kvalifikovat.
V Zubří prožíváte poměrně náročný konec sezóny. Odehrá-
li jste utkání Evropského poháru, náročnou čtvrtfinálovou 
sérii s Karvinou a teď ještě bojujete o 5. místo…
Po sérii s Karvinou jsem byl trochu zklamaný, protože nám 
Baník dal čuchnout k výhře a na poslední zápas jsme si vě-
řili. Bohužel jsme nepředvedli dobrý výkon. Tak nějak to ve 
mně pořád je a myslím, že to bylo vidět i teď v zápase proti 
Frýdku, který jsme neodehráli dobře, obzvláště pak v obra-
ně. Je to náročné se vyhecovat. Postupně se s tím snažím 
vyrovnat a z Frýdku si už chceme odvézt výhru.
Ani teď s reprezentací to ale nebude snadné. Čekají vás 
Faerské ostrovy a dvojzápas s Ukrajinou. Co říkáš na sou-
peře?
S Ukrajinou jsme se v rámci kvalifikace ještě nesetkali, ale 
viděli jsme jejich střet s Faerskými ostrovy a určitě nás neče-
ká nic lehkého. Otázkou také je, kdo všechno se na reprezen-
tačním srazu ukáže, protože jsem slyšel, že například kluky 
z Německa nechtějí z jejich působišť kvůli rozehrané soutěži 
pustit, někteří jsou zranění, takže kolik nás nakonec bude, se 

na sklonku kariéry, abych měl týmu ještě co dát. Teď se to 
všechno nějak sešlo. Přestěhování jsme viděli jako logické 
vyústění i přesto, že jsem měl nabídku pokračovat ve Fran-
cii. Srdce ale nakonec zavelelo a my jsme se rozhodli usadit 
se v Zubří.
Zmínil jsi nabídku ve Francii…
Ve Štrasburku mi po sezóně končí smlouva, takže přišlo na 
řadu vyjednávání, co dál. Kvůli pandemii ale v týmu nastaly 
jisté strukturální změny a klub na tom ani po finanční strán-
ce nebyl nejlíp, takže jsme se nakonec domluvili, že dál už 
smlouvu prodlužovat nebudeme. Ve Francii jsem poté dostal 
ještě nabídku z jiného týmu stejné ligy. Tu jsem sice chvíli 
zvažoval, ale nakonec jsem odmítnul.
Bylo rozhodování těžké?
Popravdě, rozhodování nebylo úplně jednoduché. Ve Francii 
jsem strávil devět let, mám to tam rád a je to takový můj 
druhý domov. Když jsem si ale udělal seznam všech PRO 
a PROTI, tak lépe pro mě vyšlo Zubří. Přesvědčila mě také 
korektnost jednání ze strany vedení zuberského klubu, které 
šlo velice hladce. Ve všem jsme si rozuměli jak sportovně, 
tak s výhledem do budoucna.
Jak se do Zubří těšíš?
Musím se přiznat, že ze začátku jsem měl trochu obavy. Pře-
ci jenom je to po devíti letech. Český herní styl je navíc úpl-
ně jiný než ten ve Francii, na který jsem zvyklý. Jak jsem ale 
podepsal smlouvu, všechno to ze mě spadlo. Teď se těším. 
Změnu už jsem na jednu stranu i potřeboval, takže jsem na-
konec moc rád, že jsem se takhle rozhodl a že se můžu vrátit 
ke kořenům.
Co říkáš na omlazený zuberský tým a na to, že ho od příští 
sezóny povede nový trenér Peter Dávid?
Je pravda, že od dob mého posledního zuberského působení 
moc kluků z tehdejší sestavy v týmu nezůstalo. Z bývalých 
spoluhráčů je tam jen Mira Jurka, Milan Malina a Tomáš 
Mičkal. V realizačním týmu pak zůstal Peťa Kocurek a ve 
vedení klubu je Ivo Tovaryš, který za mých časů býval ve-
doucím týmu. Myslím ale, že i když se osazení kabiny změ-
nilo, duch zůstává pořád stejný. V klucích navíc vidím velký 
potenciál. Co se týče Petera Dávida, na toho jsem se ptal 
mého dobrého kamaráda Kuby Krupy, kterého Peter kdysi 
také trénoval. Dostal jsem na něj jen samé pozitivní refe-
rence. O jeho kvalitě není pochyb a na spolupráci s ním se 
těším.
Když se v únoru vrátil do Zubří Matěj Šustáček, bylo vidět, 
že do týmu přinesl klid a mladé hráče vedl k vyrovnanější-
mu výkonu. Kdyby se Matěj nakonec musel vrátit do Fran-
cie, zaujmeš jeho místo zkušené spojky?
Těžko říct, jestli je uklidňování spoluhráčů mou silnou 
stránkou, ale já doufám, že jo. Já tuším, jaká jsou ode mě 
očekávání, a zodpovědnost, kterou má role přináší, vnímám 
a akceptuji. Rozhodně se nebudu za nic schovávat a hledat 
výmluvy. Klukům toho chci co nejvíce předat a pomoct jim. 
Až pak jednou budu odcházet, byl bych rád, abych za sebou 
zanechal stopu.
Vracíš se tedy do Zubří natrvalo?
Nejspíš to tak vypadá. Teď jsme podepsali dlouhodobý kon-
trakt a pak bych rád, kdyby byl zájem ze strany klubu, po-
mohl i v nějakých jiných strukturách, třeba jako trenér. Zubří 
je klub, který mě vychoval. Díky tomu, co všechno mě tam 
naučili, jsem dostal šanci zahrát si v zahraničí.  Na to neza-
pomínám. Teď bych mu to chtěl vrátit.

 Autorka: Kamila Krupová
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sraz, ale tam to bohužel nevyšlo. Na poslední chvíli jsem 
se dozvěděl, že bych nedostal od německé hygieny výjimku  
z karantény podobně jako ostatní kluci, co hrají v Německu.
Účast na lednovém MS v Egyptě národnímu týmu překazil 
koronavirus, také vy jste se na srazu nakazil. Jak dlouho 
jste se z nemoci dostával?
Asi dva měsíce. Průběh nemoci jsem ani moc těžký neměl, 
ale ty následky byly horší. Vytrvalostně jsem na tom byl hod-
ně špatně. V zápasech jsem pak musel v osmé nebo desá-
té minutě střídat, a to už jsem byl zavařený. Docela dlouho 
trvalo, než jsem se dostal fyzicky tam, kde jsem byl před 
nemocí.

V kvalifikaci na EURO jste teď ve druhém bloku zápasů 
uhráli dvě výhry, spokojenost?
Chtěli jsme postoupit z druhého místa, což se nám povedlo. 
Že jsme po prvním zápase na Ukrajině měli jistotu postupu 
ze třetího místa, bylo sice fajn, ale pořád jsme měli o co hrát. 
Na Fearských ostrovech se sešlo bohužel víc věcí, které nám 
nesedly. Na konci zápasu jsme neproměnili čtyři vyložené 
šance, což se projevilo i na výsledku. V nedělním domácím 
zápase s Ukrajinou jsme pak vyhráli zaslouženě. Po zápase 
se ve vedlejší šatně radovali i Ukrajinci, kteří nakonec se 
štěstím postoupili taky.
Jak jste se s vašimi parametry vypořádal s náročným dese-
tihodinovým letem napříč Evropou?
Vzal jsem si karimatku a spacák, takže jsem skoro celý let 
prospal na zemi. Sedět celou dobu na těch sedačkách by pro 
mě byla asi smrt. I tak to bylo strašně náročné, protože hraješ 
zápasy obden jak na mistrovství Evropy, ale místo regenera-
ce a spánku na hotelu letíš přes celou Evropu na další zápas. 
Ale nezbylo nám, než to přijmout.
Co říkal k vašim výkonům nový trenér reprezentace Trtík?
Vytýkal mi dost věcí, návyky, které mám z doby, kdy jsem 
začínal s házenou. Pohyby, které bych potřeboval při bránění 
změnit. Vzal jsem si jeho slova k srdci, vím, na čem mám 
nadále pracovat.
Mistrovství Evropy budete hrát příští rok v Bratislavě, koho 
byste si přál nalosovat do skupiny?
Z prvního koše není moc koho vybírat, tam jsou všechny 
týmy silné. Rád bych si zahrál proti Německu, protože ty 
hráče znám z ligy. Ale jinak je mi to asi jedno, koho dosta-
neme.
Nyní na klubovou úroveň. V německé první bundeslize jste 
s Coburgem na posledním místě tabulky. Čím to, že se vám 
tak nevede?

Reprezentační pivot Zeman: 
Rád bych zůstal v první bundeslize

ROZHOVOR/ Neúčast na MS v Egyptě, koronavirus, 
nová smlouva nebo i zákaz vycestování na březnový sraz 
národního týmu. Reprezentační pivot Štěpán Zeman se 
od začátku roku zatím nenudí. Turbulentní období završil 
odchovanec zuberské házené v uplynulém týdnu, kdy se  
s národním týmem kvalifikoval na EURO.

„Chtěli jsme postoupit z druhého místa, což se nám poved-
lo. Ty zbylé věci nijak zvlášť neprožívám. Doba je taková, 
jaká je, a musíme se jí přizpůsobit,“ říká házenkář Zeman po 
náročném trojboji, ve kterém Češi během pěti dnů dvakrát 
porazili Ukrajinu a jednou prohráli na Faerských ostrovech.
Urostlý reprezentační pivot se tak může těšit na mistrovství 
Evropy, které v příštím roce hostí Slovensko s Maďarskem. 
Ještě předtím ale vymění dres v německé bundeslize, z Co-
burgu se na příští dvě sezony přestěhuje do VfL Gummers-
bach.
„Jiné nabídky jsem ani moc neřešil. Oslovil mě zájem klubu 
i hovor s trenérem. Chtěl jsem zůstat v Německu,“ přiznává 
brzy 24letý pivot Zeman.
V národním dresu jste se objevil po roce a čtvrt, jak moc 
vám reprezentace chyběla?
Jsem rád za každou pozvánku na reprezentaci a vždy ji rád 
přijmu. Vážím si toho, pokaždé je to příjemná změna oproti 
klubovým povinnostem. Těšil jsem se už na ten březnový 

uvidí až v neděli. Určitě do toho ale jdeme s tím, že chceme 
postoupit a kvalifikovat se.
Trenér Trtík vyjádřil obavy z toho, že ukrajinské město Zá-
poroží, kde se utkání odehraje, je poměrně blízko konfliktní 
oblasti s Ruskem. Jak to vnímáš ty?
Nad tímhle jsem se po pravdě ani moc nezamýšlel. My na 
Ukrajině stejně moc dlouho nepobudeme. Jedeme tam ode-
hrát jedno utkání a hned zase mizíme pryč.
Program je poměrně našlapaný. 28. dubna hrajete na 
Ukrajině a už o dva dny později zhruba o 3000 km dál máte 
nastoupit proti Faerským ostrovům.
Je pravda, že cestování bude dlouhé. Z Ukrajiny navíc nepo-
letíme přímo na Faerské ostrovy, ale budeme mezipřistávat 
v Praze, čímž se to ještě protáhne. Na druhou stranu máme  
v realizačním týmu šikovné maséry, takže věřím, že ti uděla-
jí všechno proto, abychom měli co největší pohodlí. Takhle 
náročné to mají všechny týmy, nejenom my. Nemyslím si, 
že by to nějak výrazně mohlo ovlivnit náš výkon. Rozhodně 
bychom se na to nevymlouvali.
Jaká jsou tvá očekávání od kvalifikačních utkání?
Čekají nás tři těžké souboje o postup. Myslím ale, že i dří-
vější střetnutí s favorizovaným Ruskem byla vyrovnaná a po 
herní stránce vydařená. Jak už jsem říkal, v současné době 
hodně záleží na tom, kdo na reprezentační sraz dorazí, ko-
lik nás bude… My musíme vyhrát zápas na Ukrajině, a poté 
nejlépe i ten doma, který bude stěžejní. Tím už bychom se 
kvalifikovali. Určitě do toho ale jdeme s tím, že chceme zví-
tězit ve všech třech utkáních.

 Autorka: Kamila Krupová
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Ve druhém poločasu Kopřivničtí navázali na zlepšený vý-
kon z konce prvního poločasu. V 35. minutě už vedli o dvě 
branky. Domácí však nic nevzdali, rychle se dokázali soupeři 
vyrovnat. Až do posledních pár minut druhé půle vedli o dva 
góly. Co může Kopřivnici mrzet, je ukvapený závěr, který 
je stál dobrý výsledek do odvety. Kdyby nekupili zbytečné 
chyby, mohl být rozdíl ve skóre menší. To však nemusí vůbec 
trápit Zubřany, kteří pojedou do Kopřivnice se slušným ná-
skokem. Na straně domácích předvedl Mizera dobrý výkon 
v bráně a v útoku s 11 brankami válel Mořkovský. Naopak 
na straně hostů byl k vidění solidní výkon mladého Polcara.

1. zápas o 5. místo HC ROBE Zubří – KH ISMM Kop-
řivnice 31:26 (13:13)
Nejlepší střelci: Mořkovský 11/1, Dobeš 5, Šustáček 4 – 
Polcar 6/2, Gřes, Bukovský a Hanus 4
Trenér hostujícího týmu, Lubomír Veřmiřovský: „Moti-
vaci je těžší najít, než když se hraje o medaile. Velice solidní 
zápas, akorát jsme udělali v posledních deseti minutách dost 
nevynucených chyb. K tomu jsme nedali čtyři sedmičky. 
Byli jsme v užší sestavě, vypadli nám 3 hráči základní sesta-
vy. Nicméně, nebýt té koncovky, byl bych spokojený. Zubří 
je silný soupeř, dokázalo to v bojích proti Karviné.“
Trenér domácího týmu, Michal Tonar: „Podobalo se to zá-
pasu s Frýdkem, hlavně ten začátek. Potom jsme se zlepšili 
v útočné fázi. Odskočili jsme a pak v poločase remíza. Ve 
druhém poločasu nám nefungovala obrana. Naštěstí jsme ty 
góly v útoku dokázali dát. S pokorou musíme náskok pěti 
gólů přijmout. Poděkování celému týmu. Nechceme si po-
kazit reputaci, jedeme se do Kopřivnice porvat o vítězství.“

Autor: Štěpán Krůpa

Házenkář Zubří Přikryl: Sezona se bude 
hodnotit jako úspěšná

ROZHOVOR/ Ačkoliv je mu teprve osmadvacet, už patří 
mezi ty nejzkušenější v týmu. Co do počtu let je vůbec 
tím nejdéle sloužícím hráčem bez přerušení. Nenápadné 
pravé křídlo Pavel Přikryl letos odkroutilo svou devátou 
sezonu v dresu extraligových házenkářů Robe Zubří.
„Některé ty nejmladší kluky jsem trénoval na mládežnických 
výběrech. Ještě dva tři roky a budou tady se mnou hrát i ti, 
co jsem měl v žácích. Je to hrůza,“ říká s úsměvem házenkář 
Přikryl.

V posledním domácím utkání jsme udolali 
Kopřivnici!

Jak už bylo naznačováno před utkáním, stěží se hledá 
do takových zápasů motivace. Zubří však motivaci mělo 
- porážku z půdy Kopřivnice ve 20. kole, tehdy prohráli  
o 6 branek. 
Ještě před začátkem utkání předal výkonný výbor  
HC ROBE Zubří na rozloučenou Markovi Hlinkovi  
a Michalu Tonarovi upomínkové dary, oba po sezóně za-
míří do pražské Dukly.
Začátek zápasu vyzněl lépe pro hosty, kteří vedli v 6. minutě 
2:3. Skóre však bylo velice vyrovnané a ve vedení se týmy 
střídaly. Poprvé byl největší rozdíl k vidění v 16. minutě, 
kdy vedli Zubřané 10:7. Hosté ale zanedlouho snížili. Ještě  
5 minut před koncem první půle vedli domácí o 3 branky. 
Bohužel pro ně, zbylý čas do konce půlky tahali za kratší 
konec. Kopřivnice se dokázala zvednout a do odchodu do 
šaten dali 3 góly, což znamenalo remízu.

Nezvládli jsme zápasy se soupeři, se kterými bychom měli 
hrát o udržení. Z osmi zápasů s nejslabšími pěti týmy máme 
jeden bod. Tam je ta příčina.
Jak se daří vám osobně, kolik máte prostoru?
Na čas na hřišti si vůbec nemůžu stěžovat. Bráním s naším 
kapitánem na středu obrany, v útoku jsem první pivot. Jsem 
rád, že mám tolik času i že můžu hrát první ligu a nastupovat 
proti nejlepším hráčům světa. Je to zážitek.
Po sezoně přestupujete do momentálně druholigového 
Gummersbachu. Co vás k přestupu vedlo?
Dostal jsem od nich zajímavou nabídku a můj cíl bylo zůstat 
v první bundeslize. V té době byl Gummersbach na prvním 
místě tabulky, pak se jim zranilo několik klíčových hráčů  
a teď jsou třetí. Pořád ale mají velké ambice postoupit.
Takže se opakuje situace, kdy jste před dvěma lety odchá-
zel ze Zubří do tehdy druholigového Coburgu, který byl na 
hraně postupu?
Je to tak. Když se dívám zpětně, tak pro ten přestup z české 
ligy byla druhá bundesliga, ve které nakonec Coburg zůstal, 
ideální. Nebyl to pro mě takový skok. Je velký rozdíl mezi 
první a druhou německou ligou.
Jaká bude vaše pozice v novém týmu?
Konkrétně jsme se o tom nebavili, ale předpokládám, že mě 
podepsali, abych hrál a neseděl na lavičce. Na pivotu jsou 
tam dva mladí kluci, Islanďan a Němec.
V Německu jste druhým rokem, jak jste si zvykl na tamní 
život?
Oproti Česku to zas není takový rozdíl. Jsem dál od rodiny, 
ale jinak je to v pohodě. S němčinou už nemám žádný pro-
blém, co potřebuju, si vyřídím. Spoustu slovíček neznám, ale 
tak tomu bude vždycky. Jsem v Německu spokojený.
Sledujete na dálku výkony Zubří?
Díval jsem se na všechny zápasy s Karvinou teď v play-off 
a kluci mě příjemně překvapili. Byly to super zápasy, fandil 
jsem do poslední minuty. 

Autor: David Janošek
Převzato z Valašského deníku
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Kdo platí z týmu nejvíc?
Největší sponzor mužstva je Lukáš Mořkovský, který abso-
lutně zvyšuje průměr. V každém období platí vždy nejvíc, 
někdy je to i dvojnásob, než ostatní. Každý týden je pomalu 
ve dvou médiích a navíc je to drzoun (úsměv).
Do Zubří se na příští sezonu vrací Ondřej Mika, který je 
shodou okolností váš švagr. Těšíte se na spolupráci?
Mám z toho velkou radost. Když on po mistrovské sezoně 
v roce 2012 odešel do Francie, tak já jsem teprve začínal  
u áčka. Ještě jsme si teda spolu nezahráli a jsem rád, že se 
to změní.

Plánujete v Zubří společný domek?
Nevím, jestli by to dopadlo úplně dobře, kdybychom bydleli 
vedle sebe (smích). Manželky jsou sestry a velké kamarád-
ky, už teď spolu trávíme hodně času. Ondra si tady opravuje 
dům, tak možná nás vezmou někde do sklepa.
Jak to s vámi vypadá na příští sezonu?
Končila mi letos smlouva, ale domluvili jsme se minulý tý-
den s vedením klubu, že zůstanu i na další sezonu. Jako hráč 
i jako trenér mladších žáků. 

Autor: David Janošek
Převzato z Valašského deníku
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Zuberský křídelník, který s házenou začínal v Kostelci na 
Hané, v zápasech nejčastěji kryje záda reprezentantovi Mi-
roslavu Jurkovi. V týmu přijal roli hecíře. I při sobotní výhře 
nad Kopřivnicí (31:26) byl na lavičce hodně slyšet.
„Dělal jsem to tak vždycky, mám to tak nějak v sobě. Když 
už se nedostanu na hřiště, tak chci pomoct klukům alespoň 
takovým způsobem. Povzbudit je,“ dodává levoruké křídlo 
Přikryl.
Konečná výhra o pět. Odpovídá výsledek předvedené hře?
Na konci jsme to zlomili, ale nebyl to úplně výkon, který 
jsme chtěli a měli předvést. Pětibrankový náskok bereme. 
Jestli je úplně zasloužený, to je otázka druhá. I když si mys-
lím a doufám, že všichni chtějí v těch zápasech vyhrávat, 
tak to takhle úplně nepůsobilo. Dostáváme hodně branek, 
nebráníme tak, jak například proti Karviné. Snad to ještě 
ubojujeme.
Je těžké v závěru sezony hledat motivaci?
Těžké by to určitě být nemělo vzhledem k tomu, že pokud 
to zvládneme a budeme pátí, tak je možnost, že bychom zase 
hráli evropské poháry. Letos nás ty zápasy v pohárech nako-
ply k výkonům a výsledkům s Karvinou. Pro ty mladé je to 
obrovská zkušenost a zároveň i příležitost se ukázat v cizině.
Na co se bude třeba zaměřit do odvety?
Rozhodně musíme zlepšit obranu a i v útoku některé věci 
dělat jinak. Zmenšit počet technických chyb.
Poslední domácí zápas máte za sebou, jak byste zhodnotil 
celou sezonu?
Už to, že jsme se dostali do play-off s tak mladým týmem, 
bylo super. Pokud se podaří, že budeme pátí, tak je to za mě 
úplný strop, kterého jsme mohli letos dosáhnout. Podařilo se 
nám hrát vyrovnaně s Karvinou ve čtvrtfinále, což nám do-
dalo sebevědomí do dalších bojů. Sezona se podle mě bude 
hodnotit jako úspěšná.
Sledujete posun u mladších spoluhráčů?
U většiny zlepšení vidět je a určitě ještě porostou. Někteří 
jsou stále dorostenci, v životě nehráli v seniorské kategorii, 
tak je to pro ně velký skok. Myslím si ale, že se s tím poprali 
dobře.
Hrajete na pravém křídle, kde má pevnou pozici jedničky 
reprezentant Jurka. Jak se to snáší?
Já bych to takhle nebral, jsme parťáci. Mira má obrovské 
zkušenosti ze zahraničí, je to výborný hráč, reprezentant a to, 
že hraje převážně on, je logické vzhledem k tomu, co jsme 
oba dokázali. Vůbec z toho nejsem naštvaný, ba naopak jsem 
rád, že můžu s Mirou hrát a že můžu hrát za takový mančaft.
V týmu zastáváte roli pokladníka a prý jste ještě přísnější, 
než váš předchůdce Šustáček. Co na to tým?
(smích) Dělal jsem mu dlouho asistenta, a když odešel, tak 
jsem to po něm převzal. Nastavil jsem nějakou laťku a tak 
to holt je. Sazby zůstaly stejné, ale jsem přísnější. Všímám 
si více věcí.
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